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L’aparcament de la zona espor-
tiva de Roses s’ha vist reduït a cau-
sa de l’inici de les obres de la xarxa
de calor que donarà servei de ca-
lefacció i aigua calenta a la Piscina
Municipal, al Pavelló Poliesportiu
i a l’Estadi del Mas Oliva. Aquest
projecte té un doble objectiu am-
biental. D’una banda, l’estalvi
energètic a les instal·lacions ser-
vides, i de l’altre, la reducció de les
emissions de gasos d’efecte hiver-
nacle a l’atmosfera. La posada en
marxa de la central de calor per-
metrà un estalvi de  tones de
CO anuals, cosa que equival a les
emissions de  vehicles. També
estalviarà . kwh anuals de
gas. La matèria primera que ali-
mentarà la maquinària serà bio-
massa forestal, provinent de bos-
cos gestionats de manera sosteni-
ble, amb un consum anual previst
de  tones d’estella forestal. En
aquest sentit, l’alcaldessa, Montse
Mindan, explica que «hem fet un
contracte mixt de subministra-
ment amb la Diputació».

Eficiència energètica d’edificis
La posada en funcionament de la
nova instal·lació ha motivat altres
treballs de millora de l’eficiència
energètica en els equipaments in-
closos a la xarxa de calor. Se subs-
tituiran  focus actuals de les tor -
res d’il·luminació de l’Estadi Mas
Oliva i  punts de llum per leds al

Pavelló Poliesportiu. Mindan des-
taca que  aquesta instal·lació  «s’ha
dissenyat per ser ampliable a al-
tres edificis públics, com les esco-
les» i, per tant, aquesta inversió és
una aposta de futur.

Mesos d’obres
Les obres ja han començat i el mo-
viment de terres és visible. S’ha
tancat l’accés a una part de l’apar-
cament de la zona esportiva. Min-
dan té en compte les molèsties
que pot causar als usuaris de les
instal·lacions i per això «es plani-
ficaran bé les obres per minimit-
zar l’afectació als usuaris dels
equipaments esportius». El nou
edifici estarà construït amb blocs

de formigó i revestit amb una xapa
ondulada grisa a l’exterior, per se-
guir la línia de la resta d’equipa-
ments esportius de la zona.
Aquest espai disposarà d’una su-
perfície de  metres quadrats,
que acollirà la sitja, sala de calde-
res i un espai d’accés per a les bo-
ques de descàrrega pneumàtica.

El projecte ha estat cofinançat
per l’Ajuntament de Roses, el Fons
Europeu de Desenvolupament
Regional de la Unió Europea en el
marc del programa operatiu FE-
DER de Catalunya i per la Diputa-
ció de Girona, i compta amb un
pressupost de . euros, i té
un termini de construcció de tres
mesos.

SÒNIA DUÑACH ROSES

Comencen les obres de la
nova central de biomassa 
La instal·lació donarà calefacció i aigua calenta a edificis públics

El CAR Jove va acollir, dissabte,
una trobada promoguda per la
Comissió Jove de Roses, amb l’ob-
jectiu de donar veu als joves del
municipi.  Durant la sessió,   on es
van aplegar una vintena de parti-
cipants, van donar la seva opinió
entorn de la pregunta Roses mola?
Mitjançant  diferents dinàmiques,
van abordar temàtiques, debatent
i recollint necessitats i propostes
d’una manera absolutament par-
ticipativa.«Van expressar-se lliu-
rement, com són ells, i va sortir
molta informació interessant, in-
quietuds i aportacions per al Pla»
explica la regidora de Joventut, Ve-
ronica Medina. 

Paral·lelament, la Comissió va
posar en marxa una enquesta on-
line on es plantegen consultes de
temes com activitats culturals, es-
portives i lúdiques,  salut i benes-
tar,  medi ambient, educació, for-
mació i ocupació o habitatge. El
Pla Local de Joventut haurà d’estar
redactat al mes de març, i segons
Medina «els joves l’estan fent, hi

ha molta participació».  La pròxi-
ma trobada es farà el  de febrer
a les  del migdia al Teatre Muni-
cipal, i estarà obert a tots els joves.

Des del «grup motor»
De la primera trobada dels joves
rosincs, en va sortir un «grup mo-
tor»:  la Comissió Jove de Roses.
Està formada per una dotzena de

nois i noies representatius del jo-
vent rosinc, amb participants de
diferents perfils i edats, nivells
d’estudis, ocupacions laborals,
procedències i cultures. El grup
impulsa accions participatives i
trobades per implicar el màxim
nombre de joves en la planificació
i priorització d’accions i progra-
mes juvenils.

S.D. ROSES

La Comissió de Joves es reuneix per
recollir propostes pel Pla de Joventut 

Cada dia de la setmana passa-
da,  de quatre a sis de la tarda, ro-
sincs i rosinques s’han reunit vo-
luntàriament per netejar una plat-
ja del municipi.  Francesc Giner,
regidor de Medi Ambient, anun-
ciava l’acció de neteja, després del
temporal Gloria, a la platja de les
Botxes, la Gran, la de la Punta,
Santa Margarida i Palangrers.«Te-
nia intenció de proposar l’activitat
de recollida de cara al cap de set-
mana, però conjuntament amb
l’alcaldessa, Montse Mindan, i da-
vant la necessitat que l’empresa
de neteja hi actués amb normali-
tat, vam  plantejar l’alternativa de
fer una mica cada dia». Tot i que el
nombre de participants ha fluc-
tuat, han aconseguit recollir .
quilograms de brossa. 

Giner destaca que «s’han reco-
llit majoritàriament objectes pe-
tits, sobretot plàstics. Cal tenir en
compte que els residus més grans
els van recollir des de l’empresa
de neteja». 

Grup de neteja local
Fa un parell de mesos, un grup de
més de cent voluntaris, junta-
ment amb el Grup d’Acció Local
Pesquer,  van fer una recollida de
brossa a la platja de l’Almadrava. 

Giner explica que «la intenció
és que cada tres o quatre mesos es
facin accions de neteja com
aquestes a les platges i a les rieres
del municipi». En aquest sentit,
entre els voluntaris ja s’està bus-
cant de quina manera s’organit-
zen per a tirar endavant les troba-
des de rosincs per netejar.

S.D. ROSES

Voluntaris recullen una
tona de brossa a la platja

EMPORDÀ

Voluntaris netejant una de les platges de Roses.

GERARD BLANCHÉ

La trobada de la Comissió Jove al CAR de Roses es va celebrar dissabte.

GERARD BLANCHÉ

Les obres s’han iniciat amb el tancament d’una part de l’aparcament.
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Roses ha celebrat el primer ple
municipal de l’any .  En el
torn de precs i preguntes, el regi-
dor del PSC, Josep M. Martínez, va
demanar deixar sense efecte el
concurs del bar de l’edifici de la
SUF perquè l’associació no tenia
coneixement que el podien ges-
tionar. L’alcaldessa, Montse Min-
dan, ha recordat que es va mante-

nir una reunió amb la Junta de la
SUF referent a aquest tema, i que
van ser ells mateixos qui van de-
cidir que no podien prendre
aquesta responsabilitat. Per això,
el mateix president de la SUF,  Vi-
cente Brujats, va signar un docu-
ment expressant la renúncia ex-
plícita a portar el bar. Per aquest
motiu, explica Mindan, es convo-
ca un concurs per a la seva gestió.

S.D. ROSES

Mindan recorda que la Junta
de la SUF va renunciar al bar

Més informació:
www.roses.cat  ·  Tel. 972 252 400
www.estarriol.com  ·  Tel. 972 500 403
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El nou pavelló del Casino Cas-
tell de Peralada va acollir, dijous
passat, la quarta edició de la Nit
del Turisme Empordanès, orga-
nitzada per l’Associació d’Hosta-
leria de l’Alt Empordà i presidida
per la consellera d’Empresa i Co-
neixement, Àngels Chacón. 

L’acte va tenir com a punt àlgid
l’homenatge a catorze dones em-
presàries del sector de la restau-
ració i l’hoteler Xavier Travé, aca-
bat de jubilar. «Les dones han tin-
gut un paper cabdal entre nosal-
tres», va afirmar Gotanegra. La Nit
es va complementar amb un so-
par gastrosolidari ofert per la Cui-
na del Vent que va recollir .
euros a favor de l’associació Ona.
En els parlaments van intervenir
l’alcalde de Peralada, Pere Tor -
rent; el president de l’Associació
d’Hostaleria, Miquel Gotanegra;
el president de la Federació giro-
nina del sector, Antoni Escudero,
i la consellera Àngels Chacón. 

«Som una comarca i un país ex-
traordinari» va dir Gotanegra per
referir-se a la importància de

l’Empordà com a destinació turís-
tica. Després de fer un sentit ho-
menatge al seu predecessor, Lluís
Fernández, el president de l’Hos-
taleria comarcal va explicar que la
nova junta que presideix «afronta
objectius molt ambiciosos» a par-
tir de l’oferta reconeguda i que
s’ha vist reforçada per projectes
destacats «com el nou celler i el
pavelló del Castell de Peralada, la
reobertura d’Aigües de Vilajuïga
per part del grup Grifols o la prò-
xima obertura d’elBulli».

L’empresari rosinc va plantejar
l’impuls de les relacions entre els
sectors públics i privats per a re-
llançar l’Associació amb una  en-
tesa més gran entre l’entitat i Em-
pordà Turisme. «Les comarques
gironines som un gran parc temà-
tic natural i des del sector hem de
saber estar a l’altura de les cir-
cumstàncies». Com a referent, el
gremi empordanès s’emmiralla
«en el de la Garrotxa».

Miquel Gotanegra va anunciar
la creació, a partir de la pròxima
edició de la Nit del Turisme, d’un
premi empresarial que portarà el

nom de Lluís Fernández, l’històric
president de l’entitat, mort el juliol
passat.

«Un gran esperit associatiu»
Antoni Escudero també va tenir
un sentit record per al restaurador
llançanenc: «Va estar trenta-cinc
anys implicat i presidint l’entitat.
El  em va convèncer per ocu-
par el càrrec que ara ostento com
a president de tota l’hostaleria gi-
ronina. Tenia un gran esperit as-
sociatiu». Escudero va aprofitar
l’ocasió per a destacar «la gran
aportació que fa el Patronat de Tu-
risme i la Diputació de Girona al
nostre sector». 

Roser Bronsoms i Salvador Jor-
dà van parlar en nom de la Cuina
del Vent, el col·lectiu gastronòmic
de la comarca.

La consellera Àngels Chacón va
tancar els parlaments lloant la ini-
ciativa de l’homenatge a les do-
nes. La titular d’Empresa i Conei-
xement va assegurar que «ens ca-
len referents femenins» i va adre-
çar-se a les noves generacions de
dones «que tenen més formació

que abans i que hem de procurar
que mai no es bloquegin».

Documental il·lustrador
Les dones homenatjades van ex-
plicar la seva història personal a
través d’un documental audiovi-
sual creat per Lluïsa Fuentes
de Comunicació i la productora
rosinca Almanegra audiovisual.
Totes elles van rebre un record de
ceràmica de l’artista Helena Prat.
En el lliurament de guardons van
participar, a més d’Àngels Chacón
i Miquel Gotanegra, Jaume Fàbre-
ga, president de la Cambra de Co-
merç; Ernest Plana, president de
la Foeg; Ferran Roquer, diputat i
alcalde de Borrassà; Agustí Bado-
sa, conseller comarcal de Turisme
i alcalde de Sant Pere Pescador;
Josep Maria Cervera, senador i al-
calde del Port de la Selva; Jaume
Dulsat, vicepresident del Patronat
de Turisme; Montse Mindan, al-
caldessa de Roses; Juanjo Serrán,
regidor de Turisme de Llançà; Je-
sús Quiroga, tinent d’alcalde de
Figueres, i Joan Sabartés, alcalde
de Cantallops. 

SANTI COLL PERALADA

EDUARD MARTÍ

Diversos moments de la quarta Nit del Turisme Empordanès celebrada en el nou pavelló del Casino Castell de Peralada.

L’Hostaleria empordanesa reconeix 
el «paper cabdal» de les seves dones 
La consellera Àngels Chacón reivindica la necessitat de tenir «referents femenins» per avançar

Maria Miracle Cervera
Hostal La Tina del Port de la Selva 
Maria Teresa Vidal
Hotel Restaurant Empòrium 
de Castelló d’Empúries 
 Joaquima Juanola
Hotel Duran de Figueres 
Alberta Amiel
Restaurant Amiel Molins 
de Pont de Molins 
Paquita Cervera
Restaurants Ca la Paquita i Cal Mariner
del Port de la Selva 
 Cati Planas
Restaurant can Jeroni de Figueres 
Anna Maria Punset
Restaurant Els Pescadors 
i Hotel La Goleta de Llançà 
Mercè Portell
Hotel Terraza de Roses 
 Lina Castelló i Remei Castelló
Hotel Restaurant Bon Retorn 
de Figueres 
 Leticia Hsing Kuo
Restaurant Shang-Haï de Figueres
 Teresa Carbonell
Restaurant Can Tomàs 
de Cantallops
Maria Dolors Barris
Restaurant Ca la Maria 
de Mollet de Peralada
Octavia Borrell
Restaurant Sa Gambina 
i Hotel Octavia de Cadaqués.

Les protagonistes
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L’Institut Cap de Creus de Ca-
daqués ha participat i acollit, el
 de gener, al pavelló Es Quatre
Camins, la Copa Cangur, una ac-
tivitat promoguda per la Societat
Catalana de Matemàtiques. Els
professors de matemàtiques del
Grup Jugamat han estat els
encar regats de promoure i orga-
nitzar aquesta activitat. En la
Copa Cangur, diferents equips de

 alumnes, de n i r d’ESO, han
hagut de resoldre durant  mi-
nuts una sèrie de problemes i
enigmes matemàtics.

En aquesta edició, s’hi han ins-
crit un total de  equips proce-
dents dels diferents instituts de la
comarca. «Ha estat un gran èxit
d’inscripcions, tenint en compte
que a l’Alt Empordà hi ha una
quinzena de centres de secundà-
ria», s’ha felicitat la directora de

l’Institut Cap de Creus, Anna
Bosch.

L’alcaldessa de Cadaqués, Ma-
ria Pia Seriñana, i la regidora
d'Educació, Laura Blay, han as-
sistit a l’esdeveniment donant su-
port als participants. L’Ajunta-
ment, de fet, ha cedit l’espai i re-
cursos per fer-lo possible. El Ser-
vei Educatiu de l’Alt Empordà i
del Consell Comarcal de l’Alt Em-
pordà també hi han col·laborat.

REDACCIÓ CADAQUÉS

La Copa Cangur ha reunit
dotze instituts a Cadaqués
El Cap de Creus ha estat amfitrió de la prova matemàtica a l’Alt Empordà
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 El professorat del Grup de Treball
Exili, Deportació i Holocaust de l’Alt
Empordà ha preparat, per al 28 de
gener, amb motiu del Dia Internacio-
nal de Commemoració de les Vícti-
mes de l’Holocaust i de Prevenció de
Crims contra la Humanitat, un acte a
la Jonquera per a estudiants de diver-
sos instituts de secundària de la co-
marca: la Jonquera, Figueres, Vila-
fant, Roses, l’Escala i Castelló.

La Jonquera Un record
per  a les víctimes 
de l’holocaust

FALGUÉS FOTOGRAFIA

INSTITUT CAP DE CREUS

La prova matemàtica s’ha celebrat al pavelló Es Quatre Camins.

El Càmping Bassegoda Park
d’Albanyà, acull, per quart any
consecutiu, les jornades «Conviu-
re amb capacitats», amb assistèn-
cia gratuïta. Les inscripcions per
assistir-hi ja s’han obert. Les acti-
vitats estan programades per als
dies  i  de maig. Com en anys
anteriors, aquestes trobades es fan
amb la voluntat de tractar les capa-

citats de les persones des d’una
perspectiva constructiva i integra-
dora, i amb l’objectiu de difondre
l’esperit de superació i la capacitat
de resiliència de l’ésser humà. Les
persones que s’allotgin al càmping
han de saber que un  de la re-
captació en concepte d’allotja-
ment es destina a una fundació
sense ànim de lucre relacionada
amb el món de la discapacitat.

REDACCIÓ ALBANYÀ

«Conviure amb capacitats»
porta noves activitats a Albanyà

CUJEDA
Resaltado



Els veïns i les veïnes de Vilada-
mat han escollit cinc propostes de
millora municipal a través d’una
consulta popular. Un total de 
persones, el que suposa un ,
de les que tenen dret a vot, van de-
cidir en què volien invertir els gai-
rebé . euros del Pla Anual de
Participació.  Després del recomp-
te de vots, es van fer públiques les
cinc propostes que s’executaran al
municipi. La proposta més popu-
lar, amb un total de   votacions,
va ser el canvi d’una part de l’en-
llumenat públic per a leds. En to-
tal, el consistori preveu adequar 
fanals amb una partida de .
euros. 

La segona proposta, amb 
vots, consisteix en la millora del
parc infantil i del pati de l’escola,
amb un total de . euros. A un
nivell molt similar de vots (), s’hi
situa l’actuació de plantació d’ar-
bres en diferents zones, per un va-
lor de . euros. Les últimes pro-
postes, amb  i   vots respecti-
vament, consisteixen en unes ac-
tuacions a la zona del camp de fut-

bol i a la de l’Ateneu, amb . eu-
ros; i la creació d’un nou pou al
camp de la deixalleria, amb .
euros.  Totes aquestes reformes
s’executaran al llarg d’aquest . 

Dolors Pons, alcaldessa de Vila-
damat, valora molt positivament
les propostes escollides. «Totes les
que han sortit són fantàstiques.
Tothom està content perquè en
podrem fer diverses i totes faciliten
que s’utilitzin més els espais pú-
blics». 

L’alcaldessa destaca l’enllume-
nat, que permetrà il·luminar els
carrers del municipi així com es-
talviar en la factura de la llum mu-
nicipal. Afegeix que la proposta del
pou «era molt important perquè
ens han concedit la subvenció per
a fer  la deixalleria». La construcció
d’aquesta instal·lació, a més, per-
metrà fer la recollida  porta porta
de les cinc fraccions de residus
municipals (rebuig, envasos lleu-
gers, paper i cartró, envasos de vi-

dre i matèria orgànica) o bé, acce-
dir a la instal·lació mitjançant una
targeta identificativa. D’altra ban-
da, Pons explica que el pou perme-
trà plantejar, finalment, l’habilita-
ció  d’un nou espai destinat a uns
horts urbans.  

També s’han descartat propos-
tes «molt interessants», com l’aire
condicionat de la Casa de la Vila o
l’arranjament de les casetes del
parc de futbol. Aquests  projectes
superaven el  de la partida des-
tinada al Pla Anual de Participació,
criteri ineludible per a ser admès
en el procés de selecció.

La segona inversió més gran
El Pla Anual de Participació, amb
una partida pressupostària de
., euros, és la segona inver-
sió més gran prevista en els Pres-
supostos Municipals del  a Vi-
ladamat. La primera consisteix en
la pavimentació del carrer Ateneu,
que actualment és de sor ra.  Per
dur a terme aquest procés partici-
patiu, es va organitzar una jornada
de presentació de propostes el dia
 de gener. 

De la trobada en van sorgir 
iniciatives de millora, que van pas-
sar el filtre dels tècnics. A la fase de
la votació final de propostes, hi van
arribar set idees, dues de les quals
han quedat descartades i no s’exe-
cutaran. 

AIDA VILAR/S.D.  VILADAMAT

Els veïns de Viladamat volen
el canvi d’enllumenat públic
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El projecte de pressupostos de
la Generalitat per al  destina
.. euros a la comarca de
l’Alt Empordà. D’aquests, ,
MEUR seran per a les obres al Lo-
gis intermodal del Far-Vilamalla, i
. euros més per a l’estació
de trens de Vilamalla, que ha de fer
arribar l'ample europeu. La presa
de l’embassament de Darnius-
Boadella també consta en el pres-
supost de la Generalitat. Es desti-
nen  , MEUR a la rehabilitació
dels desguassos, per l’adequació
de la presa i la rehabilitació de la
xarxa de drenatge dels dics de tan-
cament. D’altra banda, hi ha una
clara aposta per  les estacions de-
puradores d’aigües residuals i
col·lectors en alta, reiterada petició
de molts municipis de la comarca
que actualment no tenen sistema
de depuració. 

Enguany, el pressupost inclou
els municipis de Pont de Molins,
Pau, Maçanet de Cabrenys i el sa-
nejament de Vilanova de la Muga.
Pel que fa als equipaments espor-
tius de la comarca, se sumen, a la

llista d’inversions, la reforma del
camp de futbol de Navata (.
euros) i del d’Avinyonet de Puig-
ventós (. euros), els vestidors
del camp de futbol de Sant Pere
Pescador (. euros), la reforma
del pavelló de Vilamalla (.) i el
pavelló esportiu de Vilafant. Les
escoles i els instituts no han obtin-
gut les inversions desitjades. El
pressupost preveu únicament la
substitució de la coberta flotant
del pati de l’escola de Portbou,
dues intervencions a l’escola de Vi-
ladamat, l’adequació dels espais
interiors de l’Institut Alexandre
Deulofeu de Figueres (. eu-
ros)  i la construcció de dues línies
infantils i a primària a l’escola
Montserrat Vayreda de Roses.   

D’altra banda, la residència i
centre de dia per a gent gran Els
Arcs de Figueres, la urbanització
Closa del Llop de l’Escala i la de la
plaça del Ramal de Llers, també
han quedat incloses en els pressu-
postos. En l’àmbit de les infraes-
tructures, s’acabarà de pagar un
milió d’euros en la millora de la C-
 al seu pas per Figueres. També

té en compte l’estació de bomba-
ment d’aigües residuals de Roses i
l’ampliació del sistema de pretrac-
tament d’Empuriabrava.

SÒNIA DUÑACH FIGUERES

El Logis de Vilamalla rebrà
4,29 MEUR de la Generalitat
Els pressupostos catalans pel 2020 inverteixen 13,5 MEUR a l’Alt Empordà

g   INVERSIONS PLA PARTICIPACIÓ

PROPOSTA                                                      EUROS

Enllumenat públic                                           8.700

Parc infantil i pati de l’escola                         1.800

Plantació arbres                                              3.000

Millora camp de futbol i Ateneu                    3.250

Pou deixalleria                                                 2.000

Font: Ajuntament de Viladamat                  EMPORDÀ

g   INVERSIONS DESTACADES

PROJECTE                                                        EUROS

Logis intermodal Vilamalla                    4.297.232

Desguassos presa Boadella                     1.317.534

Adequació presa                                          142.758

Closa del Llop  (l’Escala)                             685.855

Urb. plaça Ramal (Llers)                             185.999

Residència Gent Gran Els Arcs                 230.000

Ebar Roses                                                       886.284

Pretractament Empuriabrava                  398.263

Escola Montserrat Vayreda (Roses)         458.947

Millora C-260 Tram Figueres                    968.684

Escola Sant Jaume (Portbou)                       78.717

Escola Puig i Segalar (Viladamat)                 11.943

Pavelló esportiu Vilafant                             75.000

EBAR Central Roses                                    886.284

Prevenció d’incendis (Albera)                     11.000

Silvicutura preventiva (Portbou)                15.740

Terminal ferroviària (Vilamalla)             300.000

Depuradora Pont de Molins                       44.800

Sanejament Vilanova de la M.                     96.140

Sorral Rec Boquer (Llançà)                          39.308

Depuradora Pau                                              19.201

Font: Gencat                                                     EMPORDÀ

La inversió municipal 
s’ha decidit a través 
del Pla Anual 
de Participació
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Gairebé , milions d’euros cos-
tarà restaurar els danys ocasionats
pel temporal Gloria a la comarca
de l’Alt Empordà. La Generalitat va
emplaçar a tots els municipis a
presentar les seves valoracions de
les afectacions per determinar les
possibles ajudes. Cada municipi
ha quantificat els seus danys i els
ha fet arribar al Consell Comarcal,
que aquest dilluns ha celebrat un
Consell d’alcaldes
amb el delegat
territorial del
Govern de la
Generalitat a
Girona, Pere
Vila, i el president de la Di-
putació, Miquel Noguer. 

Durant la trobada, els alcaldes i
les alcaldesses han posat sobre la
taula qüestions de pregestió, la
gestió de la pròpia emergència i el
calendari de les possibles ajudes
de les diferents administracions.
«Hi havia molts temes a debatre,
sobretot la gestió del tancament de
les escoles i aspectes de coordina-
ció», segons declaracions de Pere
Vila. Això sí, la petició dels batlles
de la comarca és que es puguin ve-
hicular totes les sol·licituds d’ajuda
a través d’una sola administració.
En aquest sentit,  Vila apunta que
«hi ha tres administracions que
mirarem d’unificar les ajudes:
subdelegació del govern, Genera-
litat i Diputació».

El president de la Diputació de
Girona explica que «entenem que
el tema de platges malmeses
l’haurà d’assumir Costes, la neteja
de lleres serà l’Agència Catalana de
l’Aigua, els desperfectes en equi-
paments s’hauran de reclamar a
les asseguradores, i després queda

un ventall de qüestions que són les
que faran arribar els ajunta-
ments». 

Pel que fa a les valoracions eco-
nòmiques,  la presidenta del Con-
sell Comarcal, Sònia Martínez,
confessa que encara és aviat per
donar una dada definitiva, ja que
«s’ha fet una primera posada en
comú de tota la informació on te-
nim memòries valorades d’alguns
pobles però altres només és una
petita valoració a tram alçat». Tot i
que s’estima que la xifra que es va
donar fa una setmana s’elevi fins
als , milions d’euros, la institució

reitera que no és una informació
definitiva i que s’haurà d’esperar
les properes setmanes. Segons les
dades inicials i el grau d’afectació
que s’ha determinat a la valoració
econòmica que van fer els muni-
cipis, Cadaqués és el més afectat
amb un valor de danys de .
euros, ja que s’han tingut en comp-
te que «hi havia punts crítics abans

del temporal, que aquest els ha
acabat de malmetre i en alguns ca-
sos ja no se’n pot fet ús, com el moll
de pescadors de Portlligat», expli-
ca l’alcaldessa, Pia Serinyana. Una
altra inversió destacada de la par-
tida la volen destinar  a una part de
la xarxa de clavegueram que toca

més al litoral i les ribes.  Tot seguit
hi ha Sant Pere Pescador. El desbor-
dament del Fluvià va deixar una de
les imatges més impactants i un
poble confinat pel trencament del
dipòsit de gas. El govern local de-
mana . euros per fer front als
desperfectes. Vilajuïga i l’Escala
també s’inclouen en els municipis
que superen els . euros;
. i ., respectivament.
Per sota d’aquesta xifra, però supe-
rant el centenar de miler, s’hi situen
Borrassà, Llançà, Agullana, Bàsca-
ra, Roses, Santa Llogaia d’Àlguema

i el Port de la Selva.

L’Armentera, sense línia
Altres localitats  també han

patit  importants desperfec-
tes que encara no s’han pogut

resoldre i que incideixen de ma-
nera substancial en el desenvo-

lupament d’activitats quotidia-
nes, aquest és el cas de l’Armente-
ra, que ara com ara encara no dis-
posa de línia telefònica ni internet.

Paciència
El Consorci de Compensació d'As-
segurances ja ha començat a tra-
mitar uns . sinistres dels més
de . que preveu que hi haurà
a Catalunya, a conseqüència de les
destrosses del Gloriael mes de ge-
ner. D’aquests,  s’han registrat
a les comarques gironines. Des del
Col·legi de Mediadors d’Assegu-
rances reconeixen que hi ha casos
«complexos», però deixen clar que
la gestió és «cada vegada més àgil».
El seu representant a la demarca-
ció de Girona, Jordi Triola, explica
que el Consorci ha enviat uns 
pèrits per iniciar les gestions, però
recorda que per poder reclamar
cal tenir assegurança.

SÒNIA DUÑACH / PAOLA GARCÍA FIGUERES
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Els municipis demanen més de 4,5 MEUR 
en les valoracions dels efectes del «Gloria» 
Els ajuntaments proposen a les administracions superiors poder vehicular les sol·licituds d’ajudes a través d’un sol canal

El Fluvià

Riera d’Àlguema

El Manol

La Muga

El Llobregat Em
pordà

Riera de l’Anyet

Or
lin

a

Cadaqués
E 926.631,52

Vilajuïga
E 400.000

Borrassà
E 166.000

Municipis més afectats

Rius i afluents

Llançà
E 120.866,9

Agullana
E 120.500

Roses
E 110.000

Santa Llogaia
d’Àlguema
E 107.500

Port de 
la Selva

E 104.877,3

Sant Pere 
Pescador

E 500.000

ESTIMACIÓ INICIAL DELS DANYS

L’alcaldessa Pilar Bosch,  de
Gar rigàs, ha presentat als veïns i
veïnes del municipi el projecte
d’adequació de la planta baixa
l’edifici  d’Octubre per acollir
l’ajuntament, i així resoldre els
problemes d’accessibilitat i millo-
rar l’atenció i el servei a la ciuta-
dania. Aquesta no és la primera
proposta de trasllat d’ajuntament
a la comarca. 

L’alcalde de Fortià, Francesc
Brugués, explicava, a l’entrevista
del SETMANARI EMPORDÀ, la volun-
tat d’arreglar la casa Reina Sibil·la
per a situar-hi les dependències
municipals. Anna Palet, alcaldes-
sa de Vilanant, per la seva banda,

també explica en aquesta  edició
que treballa a poder rehabilitar la
Rectoria amb l’objectiu de traslla-
dar-hi l’Ajuntament i el dispensa-
ri, que actualment se situen en un
mòdul prefabricat.  A més, altres
consistoris, com  Sant Climent
Sescebes, també han apostat per
donar-li una renovació a les seves
dependències municipals:  pintu-
ra, petites obres, nova il·lumina-
ció o mobiliari renovat.

Majoritàriament, les actua-
cions  en aquests edificis van lli-
gades directament a l’obtenció de
subvencions, ja sigui  mitjançant
el Pla de Dinamització Territorial
o el Pla únic d’obres i serveis
(PUOSC).

REDACCIÓ GARRIGÀS

Diversos ajuntaments
treballen en la renovació 
de la Casa de la Vila

l’Escala
E 397.131,72

FONT: CONSELL COMARCAL DE L’ALT EMPORDÀ

Bascarà
E 111.368,4

L’Àrea de Joventut de l’Ajunta-
ment de Garriguella està  redac-
tant, amb la col·laboració de dife-
rents joves del municipi, el nou
Pla Local de Joventut. A principis
d’any es va promoure una activitat
en què els joves van poder gaudir
d’un Escape Roomde Joc de Trons,
realitzat per l’entitat figuerenca
Oci Ficció. Al final de l’activitat, els
i les joves es van reunir amb la tèc-
nica i la regidora de Joventut per a
exposar la situació del seu col·lec-
tiu a Garriguella. 

Paral·lelament, van fer una en-
questa sobre qüestions relaciona-
des amb diversos temes, com el
lleure, la formació o la cultura,
amb l’objectiu de conèixer les
preocupacions, necessitats, in-

quietuds i quina és la seva visió del
poble; actual i futura. L’enquesta
també es troba online al mur del
Facebook de l’Ajuntament.  Les
propostes que en sorgeixin seran
treballades entre l’Ajuntament i
els joves.

S.D. GARRIGUELLA

Els joves de Garriguella aporten
idees pel nou Pla Local Joventut 

AJ GARRIGUELLA

Els joves van fer un Escape Room.

AJ ALBANYÀ

Al nucli d’Albanyà han comen-
çat les obres per millorar les cana-
litzacions d’aigua que arriba al po-
ble des de la font del Rubié. Així
ho ha anunciat l’Ajuntament a les
seves xarxes socials. A més, expli-
quen que les tasques d’adequació
de la infraestructura d’aigua tin-
dran una durada aproximada
d’un mes.

REDACCIÓ ALBANYÀ

OBRES

Millores a l’aigua des
de la font del Rubié
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EL SERVEI 
DE CORREUS

M’ha costat molt en-
gegar aquest arti-
cle, i em dol haver
de fer-ho, però, si

no ens ho agafem seriosament,
tot això podria acabar en un
«campi qui pugui».

Per començar, ara mateix, el
nostre Govern ha perdut les car-
tes de navegació i no sap si me-
nen mascle o femella. Tot sembla
que s’està esqueixant, que cadas-
cú va pel seu compte, i el país,
tant el d’aquí com el d’allà, està
anant a la deriva, mentre el poble
ha d’aguantar el que cau i pagar-
ne les conseqüències. Ells només

sembla que juguin al joc de les
cadires, per veure qui aconse-
gueix asseure’s a la poltrona.

Com podem anar bé en un
país on, des d’ara farà ja tres
anys, no s’han aprovat uns pres-
supostos? I tantes coses que no
sabem que els deuen quedar en
el calaix dels records. 

Però, avui, en aquest article no
era pas la meva intenció parlar-
vos de la mala feina dels polítics:
és que tot va malament. Allò que
realment vull és donar a conèixer
la disbauxa que hi ha en tots els
serveis. En aquest cas, vull fer
una rèplica a Correus pel mal

servei que està donant. Fa temps
que tenia al cap escriure sobre
aquest tema,  però creia que
potser hi devia haver un proble-
ma de saturació relacionat amb
aquestes festes passades, ja que
són diades de molta feina, i es
comprèn.  Avui [ de gener], a
les  del migdia, hem rebut
una carta segellada a «CTA Bil-
bao el dia  -- ». El que

està posat entre cometes corres-
pon al que hi ha imprès en el so-
bre.

Com pot ser que una carta
hagi estat quasi un mes per venir
de Bilbao a Figueres? Que em
perdonin aquests serveis. Si ha-
gués estat quelcom molt impor-
tant, què hagués passat?  És allò
que diu el refrany: «L’ull de l’amo
engreixa el cavall». Vol dir que
quan no hi ha ningú que es preo-
cupi de resoldre els problemes,
tot s’esgavella. Igual com està
passant en el  nostre país. Dema-
nem Déu i ajuda i que els polítics
s’entenguin d’una vegada.

OPINIÓ

Joan Sels i Gou
JUBILAT

MAIRENA RIVAS

Els guanyadors, amb representants de l’organtizació, a Figueres.

El Dissabte Transfronterer de
les Matemàtiques a l’Alt Empordà
(DITMAE) ha reunit, l’ de febrer,
un centenar d’estudiants de Bat-
xillerat de catorze instituts de les
comarques gironines. Aquesta ha
estat la novena edició i, com és ha-
bitual, s’ha celebrat al Centre In-
tegrat Ferran Sunyer i Balaguer de
Figueres. 

En la prova de criptografia, el
primer premi ha estat per a Víctor
Cancello i Àlex Rodríguez, de l’Ins-
titut Jaume Vicens Vives de Giro-
na; el segon, per a Pau Villén i Aniol
Cortada, del Cendrassos, i el tercer,
per a Josep Mención i Joan Quiran-
te, de l’Institut de Vilafant.

En la categoria Embolica que fa
fort!, el primer premi l’han gua -
nyat Gerard Comas i Júlia Martí-

nez, de l’Institut Vicens Vives; el
segon, Benet Antius i Martina Ca-
pallera, de l’Alexandre Deulofeu,
i el tercer, Laia Conchillo i Laura
Alsina, de l’Institut de Sant Feliu
de Guíxols. 

Quant a la prova titulada Teo-
ria de jocs: equilibri de Nash i mo-
dels econòmics, el primer premi
ha estat per a Oliver Pérez i Marko
Méndez, de l’Illa de Rodes de Ro-
ses; el segon, per a  Cristina Gar-
cía i Carla Quintana, de l’Institut
de Vilafant, i el tercer, per a Joel
Sánchez i Héctor Millan, de l’Ins-
titut de Sant Feliu.

MAIRENA RIVAS FIGUERES

ANDREA BOLCATO

Els contenidor marró s’han incorporat amb la resta.

El dissabte  de febrer era la
data assenyalada per iniciar la re-
collida dels residus orgànics a deu
municipis de la comarca a través
del servei del Consell Comarcal
de l’Alt Empordà. Prèviament,
s’havien repartit cubells, bosses
compostables, imants,  informa-
tius i tríptics als ciutadans. 

Els habitants de l’Armentera,
Bàscara, Cabanes, el Far d’Empor-
dà, Garriguella, Llers, Pau, Pera-
lada, Sant Pere Pescador i Torroe-

lla de Fluvià ja poden dipositar els
seus residus orgànics als conteni-
dors amb tapa marró que el servei
comarcal ha ubicat  a les bateries
de contenidors de la via pública.
Un servei molt reclamat, sobretot,
a Sant Pere Pescador, on aquest
estiu s’havien abocat, anònima-
ment, residus orgànics a la porta
de l’Ajuntament.

Aquesta matèria orgànica, que
pot representar gairebé un 
dels residus d’un habitatge, s’hau-
rà de dipositar amb una bossa
compostable, i es transportarà
fins a la planta comarcal de com-
postatge del Centre de Tracta-
ment de Residus. Amb aquest ser-
vei, es preveu que el percentatge
de reciclatge de residus de la co-
marca augmenti.

SÒNIA DUÑACH SANT PERE PESCADOR

Deu municipis inicien 
la recollida selectiva 
de matèria orgànica
Ha sigut un servei molt
reclamat a Sant Pere
Pescador, on aquest estiu
van patir actes incívics

 L’equip R2-K2 del centre Edukbits de Figueres s’ha endut el Premi al Millor
Projecte d’Innovació al campionat First Lego League (FLL) de Girona. El treball
és una imaginativa solució que aplica la Intel·ligència Artificial (IA) per reduir
d’una forma ètica la plaga de coloms a l’antiga presó de Figueres. 

First Lego League Un equip de Figueres rep premi

EDUKBITS

Breus

TRASLLAT

La nova oficina de
Correus de l’Escala
ja està funcionant

La nova oficina de Correus de
l’avinguda Girona número  de
l’Escala ja està oberta. Anterior-
ment, s’havia situat a pocs metres,
a la mateixa avinguda Girona nú-
mero .  Malgrat que el nou local
feia temps que estava construït,
no ha sigut fins ara que s’ha efec-
tuat el canvi. El nou local és més
ampli, més modern, amb espai
per a magatzem i  és més fàcil i cò-
mode per accedir-hi i aparcar-hi.

REDACCIÓ L’ESCALA

Fe d’errades
A l’entrevista a l’alcalde de For-
tià, Francesc Brugués, a l’edició
del passat  de gener, es va
publicar un lloc i any de nai-
xement erronis. El correcte és
Fortià, .

FERROVIARI

Retorn a la normalitat
de rodalies a Barcelona

La línia R que enllaça Barce-
lona i Portbou ha recuperat  la fre-
qüència habitual després que
quedés afectada pels danys de la
borrasca Gloria. També tornen a
circular entre Maçanet i Figueres,
però es manté el servei per carre-
tera entre Malgrat i Maçanet.

REDACCIÓ FIGUERES

Les «mates» uneixen joves 
de catorze instituts a Figueres

«Com pot ser que una carta 
hagi estat quasi un mes per 
venir de Bilbao a Figueres? Que
em perdonin aquests serveis»

El litoral empordanès va rebre
la visita de representants del hòl-
ding turístic japonès HIS Co, inte-
ressats a conèixer els atractius na-
turals, patrimonials i l’oferta turís-
tica de la badia. Durant la setma-
na passada, els visitants van enre-
gistrar un vídeo promocional que
es presentarà properament a la di-
rectiva del hòlding, que en l’actua-
litat estudia ampliar les destina-
cions que ofereix als seus nom-
brosos clients a Catalunya, amb
una oferta que combini natura,
patrimoni, gastronomia i serveis
de qualitat. 

La Ciutadella de Roses, el cas-

tell de la Trinitat, el port pesquer
i els camins de ronda del cap de
Creus van ser els punts d’interès
durant la visita a Roses. A l’Escala
van visitar les ruïnes, Sant Martí
d’Empúries, la fàbrica d’anxoves i
van recórrer el litoral en veler.
També van poder visitar els Ai-
guamolls de l’Empordà, la Basíli-
ca de Castelló d’Empúries, l’Sky
Diving d’Empuriabrava.

El primer contacte entre el hòl-
ding i representants de la badia de
Roses va tenir lloc a Tòquio, en el
marc del congrés anual del Club
de les Badies Més Belles del Món
, amb els representants de
l’Escala.

REDACCIÓ ROSES

Un important hòlding turístic
japonès visita la badia de Roses
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El Base Roses va retrobar-se
amb el triomf davant el Bàscara
(-) gairebé cinc mesos després.
Precisament, els rosincs sumen
tot just la segona victòria de la
temporada, novament, davant un
Bàscara que van superar a la pri-
mera volta (-) i completament
minvat per les nombroses baixes
de l’equip. I és que no només les
lesions han afectat la plantilla,
sinó que les baixes per sanció del
killer Nico Ortega i Adil Amzieb
van deixar en quadre el Bàscara,
una jornada més, que va convocar
jugadors de la base per completar
la convocatòria. Un esforç que no
va servir per evitar la derrota. 

Solonenko va obrir el marcador
a favor del Base (’) i els locals
van trobar l’empat, ja en la repre-
sa, gràcies al gol d’Espinosa (’).
Finalment, dos penals aturats pel
rosinc David Pedro i els gols de
Cano (’) i Solonenko (’) van
segellar el triomf a favor del Base,
cinc mesos després.

Els costaners esperen prolon-
gar el resultat davant el Cadaqués,
dissabte (. h), i el Bàscara re-
cupera efectius per visitar el Bis-
balenc, diumenge ( h).

TERCERA CATALANA

S. S. ROSES

El Base Roses veu la llum
amb un Bàscara en quadre
Els rosincs acaben amb una ratxa de quinze jornades sense guanyar

El Roses City torna a ser el líder
del grup  després de superar el
Vilafant (-) i aprofitar la punxa-
da del Base Roses B a Fortià (-).
Amb una jornada menys, els citi-
zens empaten amb el filial a 
punts, seguits de La Jonquera B i
l’Esplais amb  punts i l’Empu-
riabrava B i l’Agullana amb 
punts. Aquesta igualtat a la taula
es podria accentuar aquesta jor-
nada, i és que l’Agullana i el filial
rosinc es veuran les cares aquest
diumenge ( h), mentre que el
City visita el Fortià dissabte ( h),
La Jonquera B al Sant Llorenç (
h) i l’Esplais al Lladó el diumenge
( h). 

La primera de l’any
El Cabanes va trencar amb la ratxa
de tres derrotes consecutives
aquest cap de setmana superant
el Sant Llorenç de la Muga (-)
per sumar el primer triomf de

l’any  a Quarta Catalana. En
un duel intens i disputat, on el
Sant Llorenç es va posar fins a tres
vegades per davant en el marca-
dor, els cabanencs van trobar la
clau del partit amb el gol de Man-
sally Sanyang (’) per sumar la
victòria aquesta jornada.

Inèrcia positiva
El Viladamat va encadenar la ter-
cera victòria consecutiva davant
el Camallera (-) i els de Xavi
Carmona mantenen viva la lluita
pel lideratge amb el Can Gibert B
i Sarrià de Ter, a set i un punts res-
pectivament. 

QUARTA CATALANA

S. S. CABANES

El City recupera el lideratge i el Cabanes desperta

Bena, incorporació de luxe per a
l’AE Roses de Ramon Pérez
 Benaissa Zoubai Bena va debutar
aquest cap de setmana amb l’AE Roses
en la victòria davant el Vila-sacra (0-2).
Després de començar la temporada
amb el Banyoles a Tercera Divisió, el
rosinc va tornar a La Jonquera a Pri-
mera Catalana i obre la seva tercera
etapa aquest curs amb els de Pérez.

El Portbou ensopega al camp del
Bellcaire 
 Els homes de José García van sumar
la derrota a domicili davant el Bellcaire
(3-1), en un duel on els baixemporda-
nesos van anar per davant en el mar-
cador, una derrota que despenja el
Portbou de la lluita per l’ascens. 

El Cistella segueix en ratxa i suma
el triomf davant el Cadaqués
 Els cistellencs continuen sumant
punts per mantenir-se en la zona noble
de la taula. Aquest cap de setmana, els
de Casanova van superar el Cadaqués
(2-0) gràcies als gols de Sergi Torreca-
bota (42’) i Ivan Blanco (89’) per sumar
vuit punts de dotze possibles en aquest
any 2020. 

LA JORNADA

Els cabanencs van trencar
amb tres derrotes seguides
davant un Sant Llorenç de
la Muga que no veu la llum

 Els de Narcís Barquero van sumar tres punts fonamentals davant el Sant
Pere (1-2) per no despenjar-se de la lluita per a la salvació. Èric Díaz (16’) i Orlan-
do Cabrera (22’) van posar per davant el Vilamalla i Sarr va retallar la distància
(30’), un gol insuficient per evitar la segona derrota seguida dels de Santiago. 

Tercera El Vilamalla suma el triomf a Sant Pere

S.S.

El Cistella, nou punts de quinze possibles.

 El filial rosinc es va deixar dos punts aquest cap de setmana en la seva visita
a Fortià, i és que el Base perd el lideratge després de no passar de l’empat. De
fet, van ser els locals els que van obrir el marcador amb la diana de Blas Hor-
nos (75’). Albert Rodríguez va salvar un punt al descompte per deixar l’1-1 final. 

Quarta El Base Roses B punxa al camp del Fortià

SAID SBAI

Cistella-Cadaqués                                                                   2-0

Borrassà-Torroella                                                                  0-2

Bellcaire-Portbou                                                                    3-1

Bàscara-Base Roses                                                                1-3

Verges-Bisbalenc                                                                     1-2

Sant Pere Pescador-Vilamalla                                              1-2

Navata-Begur                                                                           1-3

Vila-sacra-AE Roses                                                               0-2

Descansa: Pals

CLASSIFICACIÓ

                                  PTS         J       G       E          P       GF       GC
Torroella

Begur

Bisbalenc

AE Roses

Portbou

Cistella

Verges

Bellcaire

Bàscara

Borrassà

Pals

Sant Pere P.

Navata

Vila-sacra

Cadaqués

Vilamalla

Base Roses

PROPERA JORNADA 

TERCERA CATALANA (GRUP 15)

Base Roses-Cadaqués..........................dissabte......15.45 h

Pals-Bellcaire .......................................dissabte...........16 h

Vila-sacra-Borrassà .............................dissabte ......17.30 h

Portbou-Sant Pere Pescador ...........diumenge ......11.30 h

Bisbalenc-Bàscara.............................diumenge...........16 h

Vilamalla-Verges ...............................diumenge...........16 h

Begur-AE Roses.................................diumenge...........16 h

Navata-Cistella ..................................diumenge......16.30 h

Descansa: Torroella

48    18     15      3       0      60      14

41     18     13      2       3      53     30  

37     18     11      4       3      34      21

37     18     12      1       5      41      27

34     17     11      1       5      41      33

27     18       7      6       5      28     28

24     18      6      6       6      27      27

24     18       7      3       8      23      27

19     18       5      4       9      26     34

19     18       5      4       9      30     38

19     17       5      4       8      22     36

19     18       5      4       9      35      41

18     17      4      6       7      29      35

16     17       5      1      11      28     40

15     18      4      3      11      26      35  

15     18       3      6       9      23      35

10     18       2      4      12      22     47
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4
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7

8

9
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11

12

13

14

15
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17

18

▲

■

!

▼

▼

Medes l’Estartit-Sant Miquel F.                                          3-1

Bons Aires-Montessori                                                          2-0

Monells-Jafre                                                                           6-2

Sant Gregori B-Sarrià Ter                                                       1-1

Can Gibert B-Albons                                                               3-1

FE Palamós-Flaçà                                                                    1-0

La Pera-Pontenc                                                                      3-1

Camallera-Viladamat                                                           2-3

Descans: L’Armentera

QUARTA CATALANA (GRUP 29)

CLASSIFICACIÓ

                                  PTS         J       G       E          P       GF       GC

Can Gibert B

Sarrià Ter

Viladamat

Jafre

Albons

Monells

Bons Aires

Montessori

Sant Gregori B

Medes l’Estartit

FE Palamós

Pontenc

Camallera

La Pera

Flaçà

L’Armentera

Sant Miquel F.

43     17     14      1       2      61      25

37     18     11      4       3      63      41

36    18     10      6       2      42     26

34     17     10      4       3      54      32

31      17      9      4       4      41     20

31      17     10      1       6      43      35

30    18      9      3       6      47     24  

28     18      9      1       8      39     36

25     18       7      4       7      34      31

24     17       7      3       7      36      33

23     17       7      2       8     40     39

23     17       7      2       8     44     47  

19     18      6      1      11      34     47  

13     18       3      4      11      33      57

12     18       3      3      12       31     60

9       17       3     0     14       13     43  

7       18       2      1      15      20     79

▲

▲

PROPERA JORNADA

Flaçà-Can Gibert B..........................dissabte ................16 h

Jafre-L’Armentera .........................dissabte...........16.30 h

Monells-Medes l’Estartit ................dissabte...........16.30 h

Sarrià Ter-Bons Aires......................dissabte ................17 h

Pontenc-Sant Gregori B..................dissabte ................18 h

Montessori-Sant Miquel F. ...........dissabte ................19 h

Albons-La Pera.............................diumenge ................16 h

Viladamat-FE Palamós...............diumenge ................16 h

Descansa: Camallera
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Fortià-Base Roses B                                                                1-1

Vila-sacra-Esplais                                                                    1-2

La Jonquera B-Siurana                                                          6-1

Roses City-Vilafant                                                                 8-0

PU Figueres-Lladó                                                                   2-3

Cabanes-Sant Llorenç                                                           5-4

Espolla-Agullana                                                                     2-3

Descans: Empuriabrava B

Descans: Selvatans

QUARTA CATALANA (GRUP 30)

CLASSIFICACIÓ

                                  PTS         J       G       E          P       GF       GC

Roses City

Base Roses B

La Jonquera B

Esplais

Empuriabrava B

Agullana

Selvatans

Espolla

Fortià

Siurana

Cabanes

Lladó

Vilafant

Vila-sacra B

Sant Llorenç

PU Figueres

38    16     12      2       2      68      16

38     17     11      5        1      49      18  

37     16     12      1       3      57      19

37     17     12      1       4      61      25

35     16     11      2       3      63     30

35     16     10      5        1     44     26

31     14     10      1       3      45      35  

25     17       8      1       8      36     49

21      17      6      3       8      38     39

19     16      6      1       9      37     45  

18     16      6     0     10      37     46  

14     16      4      2     10       31     43  

9       17       3     0     14       19      55

9       16       3     0      13       21     50

7       16       2      1      13      25      72

4       17       1      1      15      22     85  

▲

▲

PROPERA JORNADA

Fortià-Roses City.............................dissabte ................16 h
Sant Llorenç-La Jonquera B...........dissabte ................17 h
Lladó-Esplais................................diumenge ................16 h
Siurana-PU Figueres....................diumenge ................16 h
Agullana-Base Roses B................diumenge ................16 h
Espolla-Vila-sacra B .....................diumenge...........16.45 h
Vilafant-Selvatans........................diumenge ................17 h
Descansa: Cabanes
Descansa: Empuriabrava B
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La piscina municipal de Roses
posa en marxa, de l’ de febrer al 
de març, la campanya de promoció
Preus de Carnaval. Així, totes les
persones que s’abonin per primera
vegada a la instal·lació gaudiran
d’una oferta de  euros per perso-
na (públic adult) o de  euros per
persona (públic jove i gent gran),
que inclou matrícula i primer mes
en modalitat general i horari com-
plet ( euros per adult o  euros
per jove o gent gran, si l’abonament
és a partir de mig mes). 

D’altra banda, i únicament du-
rant el mes de febrer, totes les per-
sones exabonades de la piscina
que faci més de tres mesos que es-
tiguin de baixa, i que estiguin al
corrent de pagament, es podran

tornar a abonar sense haver de
pagar la matrícula.

La piscina, amb la festa del poble
La piscina s’afegeix a la festa i a
l’alegria del Carnaval rosinc, i ofe-
reix unes condicions immillora-
bles per posar-se en forma, cui-
dar-se, fer salut, divertir-se, rela-
xar-se... Totes les altes obtindran
aquestes condicions, així com el
servei d’assessorament esportiu
gratuït, que inclou l’APP Entrena’t
per poder tenir el programa d’en-
trenament digital al mòbil, junta-
ment amb el control i seguiment
de l’entrenament a través del se-
guiment del pes amb la bàscula
d’impedància, que determina
l’evolució del pes, el tant per cent
de massa muscular, el tant per

cent de massa grassa, entre altres
opcions.

A més a més, la piscina de Ro-
ses compta amb les millors ins -
tal·lacions: dues piscines climatit-
zades, zona Spa amb sauna, bany
de vapor, dos hidromassatges i un
solàrium natural exterior. També
cal destacar els  m de sala de
fitness amb un equipament car-
diovascular i muscular complet;
l’espai d’entrenament funcional
exterior Gym BOX, una sala poli-
valent d’activitats dirigides i la sala
de spinning.

Classes setmanals
I cal afegir-hi les  sessions que es
programen a la setmana d’activi-
tats dirigides de condicionament
físic i salut, i els cursets de natació
que s’organitzen per a totes les
edats i nivells. Tot plegat, amb un
equip preparat i qualificat que
t’ajudarà a assolir els teus objectius.
«Aprofita aquesta magnífica pro-
moció: Preus de Carnaval, i abona-
t’hi», comenten des de la piscina.

REDACCIÓ ROSES

L’EMPRESA

PISCINA DE ROSES
ROSES

ADREÇA: crta. Mas Oliva, s/n
TELÈFON: 972 459 760
WEB: wwwpiscinaroses.cat

Preus de Carnaval
a la piscina de Roses
L’equipament ha iniciat una campanya entre l’1 de febrer i el 8 de març

PISCINA DE ROSES

Els que s’abonin per primer
cop gaudiran d’una oferta
de 68 euros per adult, o de 53
euros per joves i gent gran 

EMPORDÀ

La piscina de Roses ofereix moltes activitats.
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 La Marxa en Memòria d’Eli Esteve
va mobilitzar, el cap de setmana an-
terior, una quarantena de persones a
Cadaqués i, per segon any consecu-
tiu, va comptar amb la implicació de
l’Institut Cap de Creus. Aquesta vega-
da, l’activitat va ser treballada des del
Servei Comunitari de 3r d’ESO. La
marxa es fa, des de fa set anys, per
recordar Eli Esteve, que morí el 2011
als 48 anys i era treballadora de
l’Àrea d’Esports de l’Ajuntament.

Marxa solidària
Cadaqués camina
per recordar Eli Esteve

EMPORDÀ

Figueres torna a ser aquest diu-
menge, a les   del matí, la seu alt -
empordanesa de la RunCancer,
la cursa solidària que organitza la
Fundació Oncolliga Girona amb
l’objectiu de promoure hàbits sa-
ludables i recaptar fons per ajudar
els malalts de càncer. 

La iniciativa, que se celebra
sempre el diumenge posterior al
Dia Mundial contra el Càncer (
de febrer), té la peculiaritat de ser
l’única cursa que se celebra en di-
ferents comarques gironines al
mateix temps: Salt, Olot, Planoles,
Palafrugell, Riudellots de la Selva
i Tossa de Mar i Porqueres, són les
altres ciutats.

La RunCancer, que arriba a la
sisena edició, vol ser una activitat
familiar on tothom tingui cabuda.
Per aquest motiu, s’ofereixen dues
modalitats de cursa: una de  km,
per a tots els públics i per fer-la en
família, i una altra de  km, pen-
sada per a corredors habituals.

La inscripció costa  euros i hi
haurà la possibilitat d’inscriure’s
el mateix dia  en el punt de sortida,
al Passeig Nou del Parc Bosc. 

Campanya «Mou-te pel càncer»
Incentivar la pràctica de l’esport
com a hàbit saludable és un dels
objectius d’aquesta activitat, però
no l’únic. Participar-hi és també
una manera d’ajudar a la lluita
contra el càncer, ja que és una ac-
tivitat solidària en la qual tot el
que es recapta va dirigit a millorar
la qualitat de vida dels que patei-
xen aquesta malaltia.  L’any passat
es van aconseguir uns beneficis
de . euros.

CURSA

REDACCIÓ FIGUERES

La 6a Run4Cancer se celebra
aquest diumenge a Figueres
Organitzada per la
Fundació Oncolliga Girona
vol promoure hàbits
saludables i recaptar fons 

CUJEDA
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 Jornada intensa i profitosa per
l’equip infantil del GEN Roses, que
dissabte va participar en el Trofeu
Lloret Vila Esportiva. Els nedadors de
l’equip infantil van participar en dife-
rents proves. «Des del club es mos-
tren molt satisfets amb l’evolució i les
millores del grup», expliquen.

Natació El GEN Roses
participa en el Trofeu
Lloret Vila Esprotiva

EMPORDÀ

 L’equip aleví del Club Waterpolo Fi-
gueres va perdre contra el Martorell
(2-1) tot i anar per davant en el mar-
cador durant quatre parts (0-1). Un
gol a la cinquena i un altre a la sisena
en contra van determinar un partit
molt lluitat. I el sènior va caure a Sa-
badell (9-6) en un partit on un co-
mençament fluix i, sobretot, el porter
local, van frustrar les opcions de
guanyar dels figuerencs, que van do-
nar la cara fins al final.

Waterpolo Derrotes
de l’aleví i el sènior
del Figueres a domicili

EMPORDÀ

 Per quart any consecutiu, l'escola
Josep Peñuelas de la Jonquera va or-
ganitzar la Cursa Solidària coincidint
amb el dia de la Pau, dia 30 de gener.
Enguany, com el curs passat, tots els
beneficis solidaris aniran destinats a
l’ONG Somriures de Madina Jambor,
una entitat de col·laboració a Jam-
banjeli, Gàmbia. «Dos dels seus pro-
motors van participar en la nostra
cursa», diuen des del centre.

Cursa solidària La
Josep Peñuelas corre
per Madina Jambor

EMPORDÀ

 La Federació Catalana de Gimnàstica ha becat dues gimnastes del CGR Fi-
gueres més, l’Alma Pavón i la Clara Sabater. En total, ja són quatre gimnastes
que treballen dins del Pla de tecnificació i seguiment de la Federació Catalana,
ja que ja hi eren l’Elna Fransoy i Daniela Sedera.

Gimnàstic rítmica Dues becades més del CGRF

EMPORDÀ

 Martina Buxeda Bufill, del gimnàs Savas-AJAE, participarà en la fase sector
del Campionat d’Espanya júnior, que se celebra a València aquest dissabte 8 de
febrer. Actualment és la segona del rànquing català i s’enfrontarà amb les dues
primeres classificades del País Valencià, Illes Balears i Múrcia.

Judo Buxeda, als Campionats d’Espanya júnior

EMPORDÀ

 Aquest divendres l’Escala celebra la Nit de l’Esport, a la sala polivalent (20
h), on es reconeixeran els mèrits esportius dels esportistes del poble de l’any
2019. Com cada any, abans del lliurament, es farà una xerrada, que enguany
anirà a càrrec de l’exjugador i exentrenador professional Pere Gratacós.

Premis Nit de l’Esport a l’Escala, divendres

EMPORDÀ

 A la tercera ronda de la Divisió
d’Honor el Figueres A va perdre en el
seu desplaçament a l’Escola d’Escacs
de Barcelona (7,5-2,5), un resultat
més gran del que les partides van de-
mostrar. D’altra banda, el Figueres B
va guanyar 3,05-6,5 en el seu despla-
çament a Hostalric a la tercera ronda
de Segona Divisió en un matx on els
empordanesos van tenir avantatge
d’ELO a la majoria de taulers.

Escacs El Figueres A
cau a Barcelona, però
el B guanya a Hostalric

EMPORDÀ

 La secció d’escalada del Centre Ex-
cursionista Jonquerenc va organitzar,
el cap de setmana passat, l’anomenat
Tsunami Climbing Day, una jornada
d’escalada en bloc a la zona del Puig
del Corb de la Jonquera, prop de l’er-
mita de Santa Llúcia. Una cinquante-
na de paricipants vinguts d’arreu dels
Països Catalans van gaudir dels grans
afloraments granítics d’aquests in-
drets.

Escalada El CEJ munta
el primer Tsunami
Climbing Day

FALGUÉS FOTOGRAFIA
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La Societat Espanyola d’Oncologia
Mèdica estima que aquest  es diag-
nosticaran . casos nous de càncer
de mama en dones. La supervivència
està fixada en un ,. Però més enllà
de les xifres, hi ha la persona, aquell cú-
mul de sentiments i emocions que ge-

nera la malaltia i que van molt més
enllà del temps de tractament.

Rosa Juan Devesa ho plasma
d’una manera directa en el text
teatral La teta lisa, que es re-
presenta al Teatre de Roses,
dissabte a les  del vespre. L’ac-
triu rosinca Cybele Buffile in-
terpreta aquest monòleg diri-
git per Laya Martí que no deixa
ningú indiferent.

Rosa Juan Devesa reconeix
que a l’hora d’escriure l’obra ho
va deixar tot per bolcar-se en el
projecte. «Ho volia fer bé per-
què no era un tema del qual es
pogués banalitzar», assegura
tot afegint que «necessitava fer
una investigació més profun-
da per saber més del tema».
Allò la va portar a entrevis-
tar i acompanyar dones
que havien patit càncer
de mama o que estaven
en el procés. «Volia viu-
re-ho de primera mà

encara que fos des d’una perspectiva
d’algú que no està malalt», comenta tot
reconeixent que elles «es van obrir i em
van explicar les seves històries». Amb
aquest material sensible, l’autora va

construir el relat on no s’identifica a nin-
gú i on totes són la protagonista, Olivia.

Rosa Juan Devesa és conscient que
aquest tema és encara «tabú» i que sem-
bla que s’intenti amagar, però allò que
s’ha cercat amb l’obra és «reivindicar que
les dones són les mateixes i només volen
normalitzar la situació, no volen que se
les tracti amb condescendència». De fet,
l’autora ha volgut construir l’obra des
d’aquest paràmetre, desdramatitzant i
passant per les diferents fases de dol que
viu la dona: el fet de preguntar-se per
què ella, la ràbia, la negociació quan ho
intenta assumir, la depressió i l’accepta-
ció. Rosa Juan Devesa reconeix que «són
persones súper valentes, que et canvien
l’escala de valors de la vida».

El patiment plasmat en el moviment
Per portar a escena les parts més dures,
l’equip va optar per estalviar paraules
que poc podien resumir i fer-ho en for-
mat coreogràfic de la mà de Ramon Oller.
«Sense paraules demostres el patiment i
com de dur pot ser tot allò que et fan»,
apunta. Es complementa, a més, amb
música electrònica de Dani Campos. A
tot això li dona forma l’actriu Cybele Buf-
file que, com reconeix la dramaturga,
«uneix la bis còmica i la corporalitat».
«Estic molt feliç d’haver-la trobat perquè
va empatitzar molt i es va implicar des
del primer moment», diu l’autora, que ja
està treballant en un nou projecte per do-
nar veu a dones que van viure a la presó
durant el franquisme. «Elles no dema-
nen res, només que quedi», conclou.

«La teta lisa» desdramatitza la
vivència del càncer de mama
L’obra de Rosa Juan Devesa es representa dissabte al Teatre Municipal de Roses

Una autora novella que
fusiona en el teatre
ciència i escriptura

Rosa Juan Devesa és valencia-
na però fa anys que viu a Barcelo-
na. Durant quinze anys va treba-
llar en una farmàcia –és farma-
cèutica– fins que inicià classes
d’interpretació i dramatúrgia.
«Vaig adonar-me que allò que
m’agradava era inventar histò-
ries», diu. Així va deixar la feina,
es va bolcar en el teatre que li va
permetre unir el seu vessant cien-
tífic i l’escriptura. C. V. ROSES

EMPORDÀ

L’actriu rosinca Cybele
Buffile protagonitza l’obra.

ROSES

Cristina Vilà

ALTRES PROPOSTES
UAP 20

FIGUERES
Una cantata sobre la
fe, la raó i la ciència 
LLOC: Teatre El Jardí de Figueres.
DIA: Dimecres, a les 20 hores.
ENTRADES: 8 euros.
■ Galileu Galilei va enfrontar-se a
un munt d’enigmes: que si la Terra
és rodona o plana; si està formada
per només quatre elements o si la
Lluna està feta d’èter. Alumnes
d’instituts de Figueres i la comarca
juntament amb altres centres giro-
nins donaran vida a la cantata UAP
20: Galileu Galilei, fe, raó i ciència
dimecres al Teatre de Figueres. El
muntatge, promogut per l’associa-
ció UAP Eduquem per la Pau, plan-
teja als joves les mateixes preguntes
que es va fer Galilei i busca reflexio-
nar sobre si allò que ens diuen és
cert o si les normes sota les quals
vivim són errònies o no. REDACCIÓ

HARRY POTTER BOOK NIGHT

FIGUERES
La febre per la Harry
Potter Book Night 
LLOC: Llibreria La Bookman i
Fundació LaClerch a Figueres.
DIA: Dijous 6, a les 19 hores. 
■ Cada mes de febrer se celebra, a
escala mundial, la Harry Potter
Book Night. Enguany, la temàtica se
centra en el torneig dels Tres Brui-
xots. A Figueres, els espais seran la
Fundació LaClerch i la llibreria La
Bookman. A La Clerch, s’hi faran
sortejos de premis i regals per als
aprenents de bruixots més intrèpids
i hi participaran M. Àngels Planas,
Grau Quintana, Adrià Melendre i Re-
becca Alabert. A La Bookman, es
preveu un photocall, un concurs de
cosplay, un quiz, lectures ambienta-
des i altres sorpreses. L’aforament
és limitat però l’accés és totalment
gratuït. REDACCIÓ
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REDACCIÓ FIGUERES

Fa molts anys que el Teatre Na-
cional de Catalunya no surt amb
cap dels seus muntatges de gira.
Era, aquest, un deute pendent que
tenien amb comarques. Així,
doncs, la representació de La
Rambla de les floristes,que es fa di-
vendres a les  del vespre al Teatre
de Figueres, és un esdeveniment
i, de fet, ja queden poques entra-
des a la venda. Aquesta versió del
clàssic de Josep Maria de Sagarra,
ha estat dirigida per Jordi Prat i
protagonitzada per Clara Altarri-
ba i David Anguera, entre altres.

La Rambla de les floristes és un
retrat de la societat catalana a par-
tir d’un dels seus símbols, la Ram-
bla de les Flors de Barcelona. Per
Jordi Prat, el director, és «aquesta

una obra perfecta», ja que «l’es-
tructura és rodona, els versos con-
flueixen amb aclaparadora ver-
semblança i tots els personatges
estan excepcionalment ben dibui-
xats». El director, a més, reconeix
que «sota l’aparent lleugeresa del
retrat barceloní» o la imatge d’una
obra divertida, La Rambla de les
floristes és, al mateix temps, «una
obra desoladora, demolidora»

plena de referències històriques i
culturals. 

Un dels encerts que apliquen
els programadors figuerencs des
de fa un temps és la possibilitat
que li donen als espectadors de
parlar amb l’elenc interpretatiu.
Així serà també en aquesta ocasió
quan, després de la representació,
s’obrirà un debat directe entre l’es-
cenari i la platea.

El Nacional torna a Figueres 
amb «La Rambla de les floristes»
El clàssic de Sagarra 
es representa aquest
divendres a El Jardí amb
quasi tot el teatre ple

TEATRE NACIONAL DE CATALUNYA

L’expectació ha fet que ja quedin molt poques entrades a la venda.
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L’Escala posa en marxa l’OTEC
nn l’escala. L’Ajuntament de l’Escala ha activat l’Oficina Tèc-
nica per a la Transició Energètica i Emergència Climàtica 
(OTEC), un espai d’informació i formació sobre l’energia sos-
tenible i d’aplicació de mesures d’adaptació al canvi climàtic. n

lluita contra el canvi climàticY

A mb les dades recol l ides 
aquesta setmana, el Consell Co-
marcal va difondre ahir una no-
va quantificació dels danys pro-
vocats pel temporal Gloria a l’Alt 
Empordà. 4.584.013 euros és la xi-
fra actualitzada, però encara no 
és definitiva perquè, tal com ex-
plica la presidenta comarcal, Sò-
nia Martínez, els pobles més pe-
tits no tenen tècnic cada dia, i això 
els ha impedit presentar totes les 
memòries valorades. En qualse-
vol cas, Martínez ja avança que, 
tot i els desperfectes, hi ha comar-
ques molt més afectades que l’Alt 
Empordà, motiu pel qual «nosal-
tres de moment no considerem 
que sigui una zona catastròfica».

Ahir al migdia es va fer un Con-
sell d’Alcaldes extraordinari con-
vocat precisament per parlar del 
Gloria. Els responsables munici-
pals van demanar als represen-

Gemma Arché l figueres
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Els danys del Gloria ja superen els 4,5 MEUR 
però no es demanarà la zona catastròfica
Generalitat, Diputació 
i Estat es coordinaran 
perquè els ajuntaments 
només hagin de presentar 
una sol·licitud d’ajuts

els efectes del temporal. els municipis jA poden començAr A fer els trebAlls de repArAció més urGentsY

consell comarcal. ahir al migdia s’hi van reunir alcaldes i representants de les administracions supramunicipals ÀNGEL REYNAL

tants de les administracions su-
pramunicipals que s’unifiquin 
les subvencions. I el president de 
la Diputació de Girona, Miquel 
Noguer, ja els va avançar que hi 
haurà una coordinació entre els 
consells comarcals, l’Estat, la Ge-
neralitat i la Diputació. «Separant 
a cada un el que li toca, intenta-
rem que no s’hagin de demanar 
diferents ajuts, sinó que amb una 

manar els ajuts] i com ho rebrà, 
que és el més important». 

En aquest sentit, el Govern es-
panyol ja ha confirmat que a par-
tir d’aquest divendres (dia 7) co-
mençarà a transferir els primers 
diners, i que d’aquí a 4 mesos es-
pera haver desembut xacat el 
80% dels ajuts. Mentrestant, pe-
rò, els ajuntaments ja poden anar 
avançant les tasques de repara-

ció més urgents, fins i tot a les lle-
res dels rius i riberes. I aquest cap 
de setmana municipis com Llan-
çà, Sant Pere Pescador, Castelló 
d’Empúries o Roses han organit-
zat jornades de voluntariat per 
netejar les platges afectades per 
la borrasca [Vegeu la pàgina 36]. 

Paral·lelament, el Consorci de 
Compensació d’Assegurances ha 
començat a tramitar més de mig 
miler de sinistres a les comarques 
gironines. El seu representant a la 
demarcació, Jordi Triola, recorda 
que per poder reclamar cal tenir 
assegurança. Demana «pacièn-
cia» als clients, però creu que les 
indemnitzacions no trigaran gai-
re a arribar. 

l’r11 es recupera. En termes de 
mobilitat, també s’ha anat resta-
blint la normalitat. Totes les car-
reteres que s’havien hagut de ta-
llar s’han anat reobrint al llarg de 
la setmana, i precisament ahir es 
va restablir la freqüència habitual 
de la línia R11 de Rodalies de Ca-
talunya, que enllaça Barcelona 
amb Figueres i Portbou. Fins diu-
menge, només hi podia circular 
un tren cada hora per sentit per-
què entre Caldes de Malavella i 
Maçanet de la Selva només es po-
dia fer servir una via. n

sola petició coordinem tots els 
ajuts de les diferents administra-
cions», va explicar Noguer.

Per la seva banda, el delegat de 
la Generalitat a Girona, Pere Vi-
la, va confirmar que la cobertu-
ra dels danys serà «màxima», i va 
dir: «Intentarem que abans de 
dos mesos ja tothom pugui tenir 
una certesa de com ho ha de pre-
sentar [la documentació per de-
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La Generalitat de Catalunya 
invertirà aquest 2020 un total de 
13.546.808 euros a l’Alt Empor-
dà. El gran gruix d’aquests diners 
(8.806.796 euros) es destinarà a 
Transport, mentre que un altre 
pessic important (2.947.540 eu-
ros) serà per al Cicle de l’aigua, i la 
resta, per a Habitatge i actuacions 
urbanes (647.304 euros), Educació 
(555.106 euros), Protecció social 
(230.000 euros), Ordenació del ter-
ritori i urbanisme (224.550 euros), 
Esports (94.897 euros) i Actuaci-
ons ambientals (34.615 euros). 

El projecte estrella d’enguany se-
ran les obres a la Logis Intermo-
dal El Far-Vilamalla, que ha de fer 
arribar l’ample europeu a la ter-
minal. S’hi destinaran un total de 
4,29 milions d’euros. Això conver-
teix Vilamalla i el Far d’Empor-
dà en els municipis més agraciats 
pels comptes del 2020. Però tam-
bé rebran quantitats importants 
localitats com Figueres (1,6 mili-
ons d’euros), on s’acabarà de des-
doblar un petit tram de la C-260; 
Darnius (quasi 1,5 milions), on es 
faran millores a l’embassament, o 
Roses (1,3 milions), on s’ampliarà 
l’escola Montserrat Vayreda. 

Per contra, els comptes no pre-
veuen cap partida per a l’edifi-
ci d’obra de la Carme Guasch de 
Figueres; situació fortament cri-
ticada per l’oposició de la ciutat. 
«Després de tantes fotos, prome-
ses i cants de sirena, es consolida 
el menyspreu d’Educació i Eco-
nomia envers la ciutat i tota la co-
munitat educativa», va lamentar, 
per exemple, el regidor de Junts 
Carles Arbolí. I precisament al ple 
d’ahir van presentar una moció en 
aquest sentit.

El Consell Executiu del Govern 
va aprovar dimecres el projecte de 
pressupostos. És de 25.113 milions 
d’euros i preveu 2.003 milions per 
a inversions, 108,9 dels quals es 
destinaran a les comarques giro-
nines. Aquests diners també per-
metran crear 1.928 places de tre-
balladors públics a la demarcació, 
el gran gruix dels quals seran per a 
Salut i Educació. Ara el document 
s’ha lliurat a la cambra i ha de su-
perar tot el tràmit parlamentari. n

Gemma Arché l figueres
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El Govern català invertirà 13,5 milions a l’Alt 
Empordà, amb el Logis com a gran projecte
Aquest any es milloraran 
el pantà i la via verda de 
la C-31, entre d’altres, 
però no es construirà la 
Maria Àngels Anglada

pressupostos 2020. de lA GenerAlitAt de cAtAlunyAY

Yles inversions reals més destacades, poble a poble

MUNICIPI PROJECTE PRESSUP. 2020 ALTRES PREVISIONS

Avinyonet de Puigventós Reforma del camp de futbol 4.741 €
2021: 5.381 €
2022: 6.253 €
2023: 8.999 €

Castelló d’Empúries Remodelació i ampliació del pretractament d’Empuriabrava 398.263 € -

Darnius Rehabilitació dels desguassos i adequació de la presa de 
Darnius-Boadella 1.460.291,61 €

2021: 7.497,92 €
2022: 7.497,92 €

2023: 6.040,80 €

L’Escala Closa del Llop (despeses, zones verdes i línia elèctrica) 685.854,79 € 2021: 299.314,53 €

El Far d’Empordà, Figueres i 
Vilamalla

Millora de la via verda a l’entorn de la carretera C-31 en tres 
trams: Verges-Albons; el Pont del Príncep-connexió itinerari riu 
Manol i Vilamalla-Figueres

1.303.089,99 € 2021: 218.041,93 €
2022: 152.117,08 €

El Far d’Empordà i Vilamalla Actuacions al Logis Intermodal El Far d’Empordà-Vilamalla 4.297.232,30 € -

Figueres Residència i centre de dia per a gent gran Els Arcs (obres) 230.000 € -

Figueres Ampliació de l’institut Alexandre Deulofeu (espais interiors) 5.497,88 € -

Figueres Desdoblament de la carretera C-260, entre el punt quilomètric 
29 de la C-260 i el punt quilomètric 754,350 de l’N-II 968.683,54 € 2021: 531.316,46 €

La Jonquera Inversions en maquinària, instal·lacions i utillatge per al MUME 5.000 € -

La Jonquera Inversions en edificis i altres construccions al MUME 500 € -

La Jonquera Inversions en equips de procés de dades per al MUME 500 € -

Llançà Sorral rec de Boquer 39.308 € -

Llers Urbanització de la plaça Ramal 185.999,35 € -

Maçanet de Cabrenys Estació depuradora d’aigües residuals i col·lectors en alta del 
sistema de sanejament de la Casa Nova 1.298,93 € 2021: 2.538,40 €

Navata Reforma del camp de futbol 5.239 €
2021: 5.904 €
2022: 6.776 €
2023: 9.519 €

Pau Estació depuradora d’aigües residuals i col·lectors en alta de Pau 19.200,87 € -

Peralada Sanejament i depuració de Vilanova de la Muga 96.139,65 € -

Pont de Molins Estació depuradora d’aigües residuals i col·lector en alta 44.800 € -

Portbou Substitució de la coberta flotant del pati de l’escola Sant Jaume 78.717,43 € -

Portbou Inversions en maquinària, instal·lacions i utillatge per al Con-
sorci Port de Portbou 110.000 € -

Roses Escola Montserrat Vayreda: construcció línies infantil i primària 458.947,48 € -

Roses Remodelació de l’Ebar central del sistema de Roses 886.284 € -

Sant Pere Pescador Vestidors del camp de futbol 4.777 €
2021: 5.413 €
2022: 6.281 €
2023: 9.022 €

Viladamat Obres a l’escola Puig i Segalar 11.942,80 € -

Vilamalla
Actuacions a la terminal ferroviària de Vilamalla: adaptació de 
les vies a l’ample internacional (UIC) i modificació de certs ele-
ments per facilitar la convivència de diferents usos

300.000 € -

Vilamalla Inversions en immobilitat intangible per a la Terminal Intermo-
dal de l’Empordà, SL 5.000 € -

Vilamalla Reforma del pavelló poliesportiu 5.086 €
2021: 5.710 €
2022: 6.467 €
2023: 9.148 €

Vilafant Subvenció a l’Ajuntament per l’obra del pavelló poliesportiu 75.000 € ‘21, ‘22 i ‘23: 75.000 €

Alt Empordà Rehabilitació de la xarxa de drenatge dels dics de tancament 
Mola Truncad i Fangots de l’embassament de Darnius-Boadella 1.954,50 € 2021: 1.954,50 €

2022: 1.954,50 €

Alt Empordà Execució d’operacions de conservació d’obra civil als trams de 
carretera adscrits als àmbits de conservació de Girona 1.822.790,04 €

2021: 2.229.948,60 €
2022: 2.229.948,60 €
2023: 2.229.948,60 €

Alt Empordà Millora d’infraestructures de prevenció d’incendis forestals al 
sector de l’Albera (finançament Feder) 11.000 € -

Alt Empordà Creació d’infraestructures estratègiques al sector de l’Albera 
per a prevenció d’incendis forestals (finançament Feder) 7.875,47 € -

Alt Empordà Treballs de silvicultura preventiva a la muntanya de Portbou 15.739,62 € -
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A Roses ha n començat les 
obres de construcció d’una xar-
xa i una central de producció de 
calor per a caldera de biomassa, 
que permetrà donar servei de ca-
lefacció i aigua calenta a diversos 
equipaments esportius munici-
pals. El projecte compta amb un 
pressupost de 590.000 euros i està 
finançat pel fons Feder.

La piscina municipal, el pave-
lló poliesportiu i  l’estadi del Mas 
Oliva són els equipaments que es 
beneficiaran de la instal·lació. Ai-
xò representarà un important es-
talvi energètic i d’emissió de CO2. 
La nova xarxa, a més, preveu  pos-

Redacció l ROSES
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Comença la construcció d’una 
xarxa de calor de biomassa
Aquest sistema 
sostenible té un 
pressupost de 590.000€ 
i representarà un estalvi 
energètic i d’emissions

ROSES. PER A EQUIPAMENTS ESPORTIUSY

consum anual previst de 267 to-
nes d’estella forestal provinent de 
boscos gestionats de manera sos-
tenible.

Les obres s’han iniciat amb el 
tancament de la zona de treball 
on s’ha de construir l’edifici per 
acollir la instal·lació. Això afecta-
rà parcialment l’aparcament pos-
terior de la zona esportiva. n

AJ. DE ROSESZONA ESPORTIVA. La nova xarxa energètica donarà servei a aquesta zona
Els Mossos d’Esquadra han 

detingut dos homes a Castelló 
d’Empúries per quatre delictes. 
El primer és contra la salut públi-
ca, ja que els agents els van veure 
com llençaven 22 paquets d’hai-
xix, que pesaven 12 quilos, i una 
bossa de marihuana per la fi-
nestra del cotxe. Els fets van pas-
sar la matinada del 27 de gener a 
l’avinguda de la Marinada d’Em-
puriabrava. Els dos homes, de 48 

Redacció l caStElló d’EmpúRiES
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i 18 anys, de nacionalitat colom-
biana i veïns de Figueres, també 
estan acusats de conducció te-
merària. Circulaven pel centre 
urbà  amb els llums apagats, tot 
i ser de matinada, i van cometre 
diverses infraccions. Els Mossos 
també van trobar una pistola al 
cotxe i per això se’ls acusa tam-
bé de tinença il·lícita d’armes. Fi-
nalment, la detenció també va 
ser per un delicte de resistència i 
desobediència als agents de l’au-
toritat. n

Dos detinguts per llençar 
droga des del cotxe

SuccESSOS. A lA zONA d’EMPURIAbRAvAY

cOmíS. Una pistola, 22 paquets d’haixix i una bossa amb marihuana MOSSOS

Y guàRdia civil

Intervenen 2.180 
caixes de tabac
nn  La Guàrdia Civil ha inter-
vingut a la Jonquera un total de 
2.180 caixes de tabac de contra-
ban, valorades en 11.000 euros. 
La mercaderia estava amaga-
da entre els equipatges d’auto-
busos de línia amb destinació 
a França. Els passatgers identi-
ficats tenien passaport algerià 
i viatjaven, un, cap a Marsella, i 
l’altre, a Montpeller. Els agents 
van aixecar acta del comís i van 
denunciar els dos homes per in-
fracció administrativa de con-
traban. n

Investigats de Lleida decideixen no declarar
mObilitzaciOnS. PEl TAll dE l’AP-7 dEl TSUNAMI dEMOCRÀTICY

Les divuit persones investiga-
des de les comarques de Lleida 
per la seva participació al tall de 
l’AP-7 del novembre es van negar 
a declarar davant la Guàrdia Ci-
vil. Les divuit persones investiga-
des, de diferents localitats de Po-
nent, estan acusades per la Guàr-
dia Civil de desordres públics, 

Redacció l la JOnQuERa
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danys i del delicte contra la segu-
retat en el trànsit per la seva par-
ticipació en el tall convocat pel 
Tsunami Democràtic. Des d’Ad-
vocacia per la Democràcia criti-
quen que la defensa no ha tingut 
accés als atestats perquè el jut-
jat d’instrucció 4 de Figueres que 
porta la investigació n’ha decre-
tat el secret de sumari. Després de 
comparèixer i acollir-se al dret de 

no declarar, un dels lleidatans in-
vestigats, Carlos de Diego, va de-
fensar que el que estava fent a la 
Jonquera era «llibertat d’expres-
sió política» en defensa de «l’au-
todeterminació, l’amnistia i per-
què Catalunya pugui decidir lliu-
rement el seu futur com a poble». 
De Diego ha explicat que els van 
identificar, tant la Guàrdia Civil 
com els Mossos d’Esquadra. n

sibles ampliacions per poder in-
cloure altres instal·lacions muni-
cipals en un futur. 

L’actuació permetrà un estalvi 
anual de 174 tones de CO2 (l’equi-
valent a les emissions de 174 ve-
hicles), així com un estalvi de 
767.000 kwh per any de gas. La 
producció de calor es realitzarà 
amb biomassa forestal, amb un 
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c/ Rutlla, 3 - 17600 figUeRes
tel. 972 501 500 - fax 972 671 577

enricoliva@economistes.com
pere@gestoriaoliva.com

Enric oliva
economista

Pere oliva
advocat

L’Ajuntament de l’Escala ha 
posat en marxa l’Oficina Tècni-
ca per a la Transició Energètica i 
Emergència Climàtica (OTEC).  
Aquest vol ser un espai munici-
pal d’informació, difusió i for-
mació sobre l’energia sostenible 
i d’aplicació de mesures d’adap-
tació i mitigació dels efectes del 
canvi climàtic al municipi.

Com a ens municipal, propor-
cionarà assessorament gratu-
ït i personalitzat a entitats públi-
ques i privades; organitzarà ta-
llers, jornades i activitats per a 
les escalenques i els escalencs, i 
elaborarà informes tècnics de te-
màtica energètica i d’aplicació de 
mesures de mitigació i adaptació 
als efectes del canvi climàtic. En 
aquesta línia, des de l’OTEC s’ofe-

Redacció l l’escala
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L’Escala obre un punt informatiu per 
gestionar l’emergència climàtica

MeDI aMBIeNT. oficina tècnica peR a la tRansició eneRgètica i l’emeRgència climàticaY

L’OTEC oferirà 
assessorament gratuït 
a empreses públiques 
i privades i també a 
particulars del municipi

POlÍTIca. comissió infoRmatiVaY

L’oposició de Llançà llegeix un manifest 
de protesta i abandona la sala de plens

Els grups municipals d’ERC-
AM Llançà i APL (Alternativa 
per Llançà) van mostrar ahir el 
seu desacord amb el tractament 
que, segons ells, reben com a 
membres de l’oposició per part 
de l’actual govern de PSC – Junts 
per Llançà.

En un comunicat conjunt, ERC 
i APL exposen que en aquests 
primers mesos de legislatura 
l’Ajuntament de Llançà ha cele-
brat deu sessions plenàries i les 
pertinents comissions informa-

tives prèvies als plens ordinaris. 
Del total d’aquestes deu sessions 
plenàries, només en dues oca-
sions s’han respectat els acords 
de ple que regulen l’organitza-
ció i el funcionament d’aquests. 
D’altra banda, també es referei-
xen a les cinc comissions infor-
matives celebrades. Diuen que 
en cap d’aquestes tampoc s’han 
complert els acords, sigui per 
l’incompliment de les dates o les 
hores o bé per l’entrega irregular 
de la documentació pertinent. 
Per tots aquests motius, els grups 
signants d’aquest comunicat 

Redacció l llaNçà
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van fer lectura de les seves rei-
vindicacions en la comissió in-
formativa d’ahir i posteriorment 
van abandonar la sala de plens. 

Els grups de l’oposició van ex-
plicar ahir que si el govern i l’al-
calde no rectifiquen «en la seva 
actitud», els dos grups repetiran 
l’acció tantes vegades com cal-
gui. A banda, ERC-AM Llançà i 
APL també volen denunciar que 
els canvis de dates i els horaris 
no faciliten la conciliació labo-
ral i familiar amb la vida políti-
ca i també els dificulta la feina 
d’oposició. n

A la zona esport iva de Ro-
ses s’està executant la substitu-
ció dels seients que formen les 
graderies de l’estadi municipal i 
del pavelló poliesportiu. El pro-
jecte, que s’ha iniciat a l’estadi, 
preveu el subministrament i la 
instal·lació d’un total de 980 nous 
seients amb respatller entre amb-

Redacció l ROses
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Prop de 1.000 seients nous a 
equipaments esportius

ROses. milloResY

dós equipaments, que milloraran 
el confort i la visibilitat del públic.
L’actuació s’ha iniciat a l’esta-
di municipal i al llarg del mes de 
març es farà al pavelló. En el cas 
de l’estadi municipal, els seients 
existents fins ara eren del 1999 i 
estaven molt deteriorats, men-
tre que, al pavelló poliesportiu 
aquests dataven de l’any de la se-
va construcció (1987). n

A l’EstAdi. s’han substituït 624 seients, entre grades i llotges AJ. DE ROSES

PrEsEntAció dE l’otEc. A càrrec de l’alcalde i el regidor de Medi Ambient AJ. L’ESCALA

s’oRganitZaRan talleRs, 
JoRnaDes i actiVitats peR 
als escalencs

a la pàgina WeB De l’otec 
Hi Ha Un foRmUlaRi peR 
poDeR acceDiR a l’oficina

seRVeIs

cONTacTe

Y

Y

riran serveis com ara auditories i 
assessoraments personalitzats i 
concertats pel foment de l’estal-
vi energètic de la lluita contra el 
canvi climàtic tant a empreses 
com a negocis i particulars. Altres 
serveis seran l’elaboració d’in-
formes tècnics i d’avaluació so-
bre projectes i plans municipals, 
i també es coordinaran i redac-
taran projectes i plans específics. 
A la vegada, des d’aquesta àrea es 
participarà en actes i esdeveni-

ments relacionats amb la matè-
ria i que estiguin promoguts per 
altres organismes i institucions. 

En la presentació de l’OTEC, l’al-
calde de l’Escala, Víctor Puga, va 
dir: «El que fem és posar una eina 
al servei de la ciutadania, que a 
més comprometrà l’Administra-
ció en tots els àmbits, amb els cri-
teris de sostenibilitat i eficiència 
energètica i la lluita contra el can-
vi climàtic». En la mateixa línia, 
el regidor de Medi Ambient, Josep 
Bofill, va destacar que «aquest és 
un projecte que no neix del no-
res, sinó que fa mesos que s’hi està 
treballant i en els darrers anys ja 
s’han anat aplicant mesures i de-
senvolupant projectes, com són la 
reducció del consum energètic o 
el projecte Desembossa’t, per eli-
minar les bosses de plàstic d’un 
sol ús». A banda dels serveis que 
es poden oferir des de l’OTEC, 
aquest ens s’encarrega d’elaborar 
i participar en plans i programes. 
Un exemple és la redacció del Pla  
d’acció per a l’energia sostenible i 
el clima de l’Escala. Per posar-se 
en contacte amb l’oficina es pot 
utilitzar un formulari que hi ha al 
web otec.lescala.cat. n

El termini per a la presenta-
ció de sol·licituds d’ajut al pro-
grama Leader del 2019 ha aca-
bat amb la presentació de 32 
propostes que l superen el 4 mi-
lions d’euros.  Els Leader, finan-
çats pel Departament d’Agri-
cultura, Ramaderia,Pesca i 
Alimentació i el Fons Europeu 
Agrícola de Desenvolupament 
Rural (FEADER), estan adre-
çats a petites i mitjanes empre-
ses i permeten obtenir fins a un 
màxim d’un 40% de subvenció 
a fons perdut d’inversions per 
a la creació, millora i/o amplia-
ció de negocis. Els ajuts Leader 
són gestionats al territori pel 
grup d’acció local ADRINOC, 
que engloba 75 municipis de 
les comarques de l’Alt Empor-
dà, la Garrotxa, Osona, el Giro-
nès, la Selva i el Pla de l’Estany. 
Enguany la partida local per a 
aquests projectes és de 668.642 
euros. L’objectiu és fomentar les  
inversions que generin activitat 
econòmica a les zones rurals, 
la creació i/o manteniment de 
llocs de treball, principalment 
de dones i joves. n
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PROGRaMa. 668.642 €Y

Fins a 32 sol·licituds 
dels territoris per 
accedir als ajuts 
Leader
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FiRA DE LA  
RoBòTiCA La salle figueres 

 10h “La robòtica educativa” 
Ponència amb Elena Jurado al teatre 
de l’escola. 

 11h   Tallers 
• Lego weedo 
• Lego mindstorms 
• impressores 3d 
• arduino 

 13h   ACTE DE CLoENDA 

15 de febrer 2020 

Per a participar a la primera fira de la robòtica 
de La Salle cal inscriure's en el formulari que 
trobaran a traves d’aquest codi QR o a la web de 
l'escola (www.sallefigueres.cat). 

L’escoLa La saLLe organitza La
primera edició de La Fira de 
roBÒtica oBerta a La ciutat

15 de febrer del 2020

L’escola La Salle Figueres consolida un pro·
jecte transversal amb aquesta matèria com 
a eix vertebrador de l’aprenentatge i eina per 
aprendre a compartir coneixements. La Salle 

Figueres té implantada la robòtica a les tres etapes 
educatives, infantil, primària i secundària, amb la col·
laboració del Campus de la Universitat Ramon Llull 
(URL) de Barcelona La Salle i amb EduEnginy. La ro·
bòtica s’utilitza com a eina d’aprenentatge per treba·
llar aspectes transversals com el treball cooperatiu, 
la presa de decisions i afavorir l’assoliment de valors 
com la companyonia; a més, amb la robòtica, l’alum·
ne se sent protagonista del seu aprenentatge, ja que 
ha de prendre decisions, fet que també afavoreix el 
desenvolupament de la creativitat.

A grans trets, els objectius de la robòtica són desen·
volupar el pensament computacional entès com un 

mitjà de resolució de problemes; trobar una solució 
als reptes plantejats mitjançant el joc; desenvolupar 
el pensament creatiu, ja que en plantejar reptes i pro·
blemes als alumnes fomentem en ells la creativitat i la 
innovació, i treballar la percepció d’espai i temps sent 
conscients de la correlació d’accions.

Enguany, l’escola La salle de Figueres organit-
za, el dissabte 15 de febrer, la i Fira de la robòti-
ca, oberta a tota la ciutat i comarca. El programa 
de la fira combina els tallers educatius organitzats 
per franges d’edat o coneixements i interessos dels 
nens i nenes interessats i una ponència sobre l’aplica·
ció de la robòtica educativa, destinada a professorat 
dels diversos centres educatius i impartida per Elena 
Jurado. per poder inscriure’s a la fira, cal fer-ho 
a abans del dia 8 de febrer accedint a la web de 
l’escola o utilitzant el Qr del cartell.
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Els municipis de la badia de Roses reben la 
visita d’un important holding turístic del Japó

PROMOCIÓ TURÍSTICA. REPRESENTANTS DE HIS CO A LA COMARCAY

Els municipis de la badia de 
Roses han fet d’amfitrions du-
rant uns dies dels representants 
del segon holding d’agències de 
viatges del Japó, HIS. La delega-
ció nipona va visitar l’Escala, Sant 
Pere Pescador, Castelló d’Empú-
ries i Roses per conèixer els atrac-
tius de la zona. HIS Co és un grup 
d’agències de viatge, entre les 
quals també hi ha una compa-
nyia aèria i una de creuers, amb 
seu a Tòquio. Actualment té ja 
consolidada la destinació de Bar-
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celona i es troba en procés d’am-
pliació dels atractius que ofereix 
a la seva clientela quan aquesta 
visita la capital catalana. La badia 
de Roses i la seva distinció com 
una de les badies més belles del 
món ha atret la companyia, in-
teressada en destinacions que 
aportin paisatges naturals vora el 
mar, cultura, gastronomia i pro-
ducte de qualitat. 

El primer contacte entre el hol-
ding i representants de la badia de 
Roses va ser a Tòquio, en el marc 
del congrés anual del Club de les 
Badies Més Belles del Món 2019. n

El passat 28 de gener van des-
mantellar una plantació de ma-
rihuana a dins d’una casa de Vi-
lamalla i van detenir el respon-
sable, un home de 56 anys i veí de 
Vilafant. Els Mossos d’Esquadra 
li atribueixen un delicte contra la 
salut pública i un altre de defrau-
dació de fluid elèctric. Agents de 
la comissaria de Figueres van te-
nir indicis d’una possible plan-
tació en un domicili de Vilama-
lla i es van fer comprovacions i 
vigilàncies. L’operatiu va conti-
nuar amb l’entrada i la perqui-
sició del domicili, on van loca-
litzar 569 plantes de marihua-
na repartides en cinc estances i 
es van comissar 55 transforma-
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dors, 53 làmpades i 6 ventila-
dors. La investigació continua 
oberta i no es descarten noves 
detencions relacionades amb el 
cas. El detingut va quedar en lli-
bertat amb càrrecs. n

Comissen 570 plantes de 
marihuana a Vilamalla

SUCCÉS. DETINguT EL RESPONSAbLEY

Y ABS l’ESCAlA

Caminades saluda·
bles gratuïtes
nn La setmana passada es va re-
alitzar la primera de les cami-
nades gratuïtes que cada últim 
divendres de mes ofereix l’ABS 
(àrea bàsica de salut) de l’Esca-
la. La sortida es va fer divendres 
passat, dia 31 de gener. La sorti-
da va ser a les 11 h des de la porta 
del CAP i el recorregut va ser de 
7 quilòmetres (anada i tornada) 
fins a Sant Martí d’Empúries. n

Y A l’n-II Al SEU PAS PER llERS

Un conductor de ciclomotor, ferit greu
nn Els Mossos d’Esquadra van detenir un home de 53 anys i amb 
domicili desconegut com a presumpte autor d’un delicte de lesi-
ons per imprudència greu i un delicte contra la seguretat viària per 
originar un risc greu per a la circulació. Va passar  dijous passat, 30 
de gener, a la nit, a l’N-II al seu pas per Llers. Un turisme va fer un 
canvi de sentit en un lloc en què està prohibit i va xocar contra un 
ciclomotor que circulava correctament. A conseqüència de la col-
lisió, el conductor del ciclomotor va resultar ferit molt greu. El de-
tingut és de nacionalitat francesa i no té antecedents. n
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L’entrevista

«En els Pressupostos del 2020 hi quedarà 
recollida una inversió important»

PERE VILA. El delegat territorial del Govern de la Generalitat a Girona destaca que l'Alt Empordà és una de les comarques més 
importants de Catalunya i «els pressupostos així ho demostraran», amb Logis Empordà. Vila també detalla que els partits polítics i les 
diferents figures públiques han de treballar conjuntament per aconseguir tot el que necessita l'Alt Empordà de cara als propers anys

Pocs dies després del temporal 
Gloria, com han estat els primers 
contactes amb els alcaldes?

Com a pràcticament totes les 
comarques de Girona, ha estat 
molt complicat. Aquí l’Alt Em-
pordà hem tingut dos episodis 
diferents: el que és la costa i el de 
riu. A la costa ha estat reiteratiu 
durant tres dies seguits i ha com-
portat despeses molt importants 
per als municipis. Al consell d’al-
caldes explicarem la manera de 
poder-los ajudar. Llavors tam-
bé hem tingut problemes per tot 
el que fa referència al riu Fluvià i 
sobretot en el moment que vam 
veure que el pantà pujava molt 
de pressa i podria haver-hi hagut 
un desembassament que hauria 
acabat perjudicant tots aquells 
municipis. Durant quatre dies 
vam estar patint per aquests dos 
temes sobretot, independent-
ment que molta pluja va negar 
baixos, perjudicar veïnatges i un 
llarg etcètera. 

Com ho encararà el Govern?
La idea que tenim nosaltres als 

consells d’alcaldes –que ja n’hem 
fet dos i avui tenim el tercer a la 
Selva– és centralitzar les ajudes 
de les tres administracions que 
inicialment ajudarem, és a dir, la 
Generalitat, la Subdelegació del 
Govern de l’Estat i la Diputació de 
Girona. Ara estem fent les valora-
cions i quan ho tinguem acaba-
rem de perfilar com es pot gesti-
onar, comptant que cada admi-
nistració ha de prendre els seus 
acords previs. 

Com bé deia, la franja litoral va 
ser una de les més afectades a la 
comarca. Un dels problemes en 
aquesta zona és l’edificació a pri-
mera línia de mar, com hauria de 
canviar la llei de costes?

Hem de ser conscients que, per 
desgràcia nostra, de llevantades 
en tenim sovint. Sabem què són i 
com les hem de gestionar, la gran 
majoria de construccions estan 
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Canvis de llei. vila destaca que els diferents grups polítics han de tenir la necessitat de canvis estructurals ÀNGEL REYNAL

Marta Arranz I FIgueres

fetes des de fa temps i hem hagut 
de conviure-hi els darrers anys. 
No és una novetat que hagi passat 
en municipis que constantment 
tenen aquesta afectació. Hem de 
recordar, també, que el nou Pla 
director urbanístic costaner ja 
preveu que en els 500 mestres des 
de la línia de mar no es puguin fer 
edificacions en segons quines zo-
nes. Per tant, ja es protegirà, però 
malauradament tot el que ja s’ha 
construït és molt difícil, ara ma-
teix, de treure-ho. Això fa que hi 
hàgim de conviure. 

Continuem a la costa; a l’estiu un 
dels temes del dia és el top man-
ta. Roses fa temps que demana un 

fart de fer detencions i tots veiem 
que la reincidència en aquest pa-
ís és una costant perquè la legisla-
ció no és prou dura i contundent 
en els termes que el ciutadà vol-
dria. Per això tenim molta feina 
a fer en aquest tipus de casos, pe-
rò és un tema que em toca gestio-
nar amb el que hi ha. El que és cert 
és que necessitem que els grups 
polítics dels diferents partits en-
tenguin la necessitat de canvis es-
tructurals en aquestes lleis, que 
són diverses, per poder tenir un 
punt de seguretat més ampli i que 
la gent se senti més segura. 

vostè ha estat alcalde de llan-
çà, president del Consell Comar-

cal, president de la diputació de 
Girona i ara delegat territorial del 
Govern de la Generalitat a Giro-
na. entrevistant les alcaldies alt-
empordaneses una de les queixes 
comunes és la poca facilitat de re-
lació que hi ha entre les instituci-
ons públiques. Per què passa?

Hem entrat en una dinàmica 
els últims 10 anys que el que fa 
és que s’hagi de controlar molt 
bé com es porten a terme les aju-
des de les administracions, i els 
filtres no són senzills. Hi ha un 
punt d’exigència màxima i la ma-
joria d’ajuntaments, aquí a les co-
marques gironines, com que són 
tan petits, tenen dificultats tèc-
niques per poder presentar-se 
a les convocatòries, fer el segui-
ment... i això dificulta el seu dia 
a dia. En som conscients i per ai-
xò s’intenta que, des de diferents 
serveis que poden donar la Dipu-
tació –com d’assessorament– o 
els consells comarcals, tinguin 
aquesta eina d’ajuda que els fa-
ci més senzill el dia a dia. Però ho 
reconec, perquè conec la realitat 
principalment de l’Alt Empordà, 
que som 68 municipis, i la majo-
ria són petits i la dificultat hi és. 
Hi ha ajuntaments que obren uns 
dies la setmana, tenen el secretari 
unes hores, d'interventors alguns 
dels consistoris ni en tenen... i ai-
xò els dificulta molt les gestions. A 
més, com que hi ha aquest nivell 
d’exigència, tenim aquest contra-
sentit i a vegades costa molt ade-
quar la voluntat de l’Ajuntament. 

vostè, que és alt-empordanès i 
es coneix el territori, en quina sa-
lut econòmica creu que es troba 
aquest?

Mai s’està bé del tot, perquè si 
no viuríem al paradís. En tot cas, 
la comarca té molts reptes i ara 
tots els que tenim responsabili-
tat política haurem de ser valents. 
Aquesta és una de les comarques 
més importants del país i és una 
realitat per tal com nosaltres es-
tem creats, però també perquè és 

Y  continua a la pàgina següent

canvi de llei, quin plantejament 
s'hauria de fer amb la llei d’estran-
geria? 

Com a delegat del Govern, el que 
puc contestar és que les adminis-
tracions primer hem de respectar 
el que marca la llei i treballar amb 
el que aquesta llei ens deixa fer. 
Aquests temes en concret els dei-
xo en mans dels grups parlamen-
taris, evidentment del Congrés 
dels Diputats i del Senat, perquè 
facin la seva feina, amb el benen-
tès que hi hagi una voluntat ferma 
de canvi. Tenim molts problemes, 
n’has dit uns quants, però n’hi ha 
molts més, com ara els delictes. 
Els Mossos d’Esquadra i els dife-
rents cossos policials es fan un 

La idea és centralitzar les ajudes [pel 
Gloria] de les tres administracions: 
Generalitat, Subdelegació i Diputació
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nn girona. La companyia de distribució alimentària GM 
Food Iberica, amb seu logística a Vilamalla, va cloure el 
2019 amb 112 nous supermercats franquiciats, 41 dels 
quals a Catalunya, una xifra rècord dels darrers anys. n

GM Food clou el 2019 amb rècord d’obertures
empresaY

Medicaments i mercats financers

El coronavirus porta el pànic 
a tot el món i demostra com n’es-
tem, d’indefensos, davant de cer-
tes amenaces. Al final això s’està 
exagerant perquè té una taxa de 
mortalitat molt inferior al coro-
navirus del SARS del 2003. Con-
tra els virus es creen vacunes de 
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opiniÓ

prevenció que no eviten que els 
agafis, però tenim un cas molt 
més greu, com el dels antibiòtics. 
El mercat d’antibiòtics és subs-
tancial (43 mil milions de dòlars 
a escala mundial el 2018), però 
financerament frustrant per als 
nous participants. Els antibiòtics 
són un salvavides, excepte quan 
deixen de funcionar i les infecci-
ons resistents als medicaments 
sí que comporten un gran risc de 
mortalitat. S’estima que aproxi-
madament 2 milions de persones 
als EUA contreuen una infecció 
resistent als antibiòtics cada any. 
Això porta l’Organització Mun-

dial de la Salut a enumerar la re-
sistència als antimicrobians en-
tre les 10 principals amenaces a la 
salut mundial.

Davant aquesta amenaça, les 
companyies farmacèutiques no 
troben rendible investigar i de-
senvolupar nous fàrmacs per la 
manca d’incentius f inancers. 
Els hospitals són reticents a afe-
gir nous medicaments als seus 
formularis hospitalaris quan hi 
ha alternatives més barates, i es 
restringeix la utilització d’agents 
d’ampli espectre per tal de pre-
servar-los per infeccions alta-
ment resistents.

Jordi
Oliva

analista tècnic
empordapatrimonis.blogspot.com

Però no hi ha cap antibiòtic po-
tent alternatiu al mercat? Sí, pe-
rò les poques companyies peti-
tes que els han desenvolupat s’en-
fronten a marges reduïts, i porten 
inclús a alguna a fer fallida. La 
FDA va aprovar un nou antibiò-
tic de gran espectre que ha estat 
inclòs recentment en un progra-
ma del govern nord-americà per 
possibles amenaces biològiques. 
Amb un medicament així podem 
pensar que és una bona empre-
sa on invertir. Doncs la realitat 
és que les seves accions són a mí-
nims històrics amb una caiguda 
del 97% des del 2015.

Si aquesta tendència continua, 
els antibiòtics efectius poden no 
estar disponibles per tractar paci-
ents vulnerables. Fins que no ens 
trobem amb els problemes no re-
accionem. n

El projecte del nou celler de 
Grup Perelada haurà d’esperar 
fins a l’any vinent per veure la 
llum. Així ho assenyalen des de 
la mateixa companyia, on es re-
marca que «els treballs del nou 
celler segueixen el ritme planifi-
cat i preveiem tenir-lo acabat a la 
primavera del 2021». 

 La futura instal·lació viníco-
la, ubicada al costat del castell 
medieval de la localitat, cons-
tarà d’una superfície de 18.200 
metres quadrats que es destina-
rà, majoritàriament, a l’elabora-
ció i el processament de vi. Amb 
aquesta ampliació, es calcu-
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la que la infraestructura tindrà 
capacitat suficient per tractar al 
voltant de tres milions de quilos 
de raïm, el que equival a una pro-
ducció de dos milions de litres de 
vi i 2,3 milions d’ampolles. 

gran inVersiÓ. Per fer realitat 
aquest projecte, el grup empre-
sarial de la família Suqué-Mateu 
invertirà un total de 30 milions 
d’euros. El resultat d’aquesta in-
jecció milionària ha de ser una 
nova instal·lació pionera a Eu-
ropa en termes de sostenibilitat. 
L’encàrrec del disseny del nou 
celler va ser assumit pel despatx 
garrotxí RCR, guanyadors del 
premi Pritzker de 2018. n

El nou celler de Perelada 
apunta a la primavera de 2021

empresa. «ELS TREBALLS SEGUEIXEN EL RITME PLANIFICAT»Y

projecte. Imatge virtual del nou celler del Grup perelada HORa nOVa

Les jornades «El turisme de les 
comarques gironines a debat» 
han arrencat amb força. Si més 
no, la primera activitat, celebra-
da el dijous de la setmana passa-
da a l’Auditori de Girona, així ho 
va acreditar. En total, el primer 
debat va aplegar al voltant d’unes 
300 persones del sector turístic 
gironí, entre els quals hi havia un 
centenar d’estudiants universita-
ris i d’escoles d’hostaleria i turis-
me de les comarques gironines. 
Durant l’acte inaugural de les jor-
nades, la consellera d’Empresa i 
Coneixement, Maria Àngels Cha-
cón, va ressaltar «la voluntat de 
reunir el màxim consens entre les 
diferents sensibilitats del sector 
per fer del turisme un actiu que 
continuï generant riquesa, i que 
ho faci d’una manera sostenible i 
integradora». Chacón, que també 
va destacar la importància de la 
col·laboració publicoprivada, va 
defensar el model turístic pretès, 
que «apunta a desestacionalitzar 
i desconcentrar l’oferta turística 
arreu de Catalunya».

Qui també va parlar, d’altra 
banda, va ser el president de la 
Diputació de Girona i del Patro-
nat de Turisme Costa Brava Giro-
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rona es va centrar en la restaura-
ció gironina al màxim nivell de 
qualitat i va comptar amb un con-
vidat de luxe, el xef d’El Celler de 
Can Roca, Joan Roca, qui va par-
lar dels orígens i de l’evolució del 
cèlebre restaurant que colidera. 

Seguidament es van celebrar 
dues taules rodones, una sobre 
els recursos i els productes turís-
tics del territori i una altra basada 
en l’allotjament turístic a les co-
marques de Girona. 

 I, de Girona, a Roses, on se ce-
lebrarà el 26 de febrer la segona 
jornada, que tractarà de turisme, 
medi ambient i paisatge. n

AUtorItAtS. Autoritats i representants de la taula, a l’entrada de l’Auditori HORa nOVa

El turisme gironí, a debat
El primer dels debats que organitza la Taula Gironina de Turisme va aplegar la 
setmana passada a l’Auditori de Girona al voltant de 300 persones

TUrisme. LA SEGONA JORNADA TINDRÀ LLOC A L’ALT EMPORDÀ: EL 26 DE FEBRER, A ROSES Y

HORa nOVa 2.545  n  4 de febrer de 202022

na, Miquel Noguer, que va dir que 
el debat «ha de servir per redefi-
nir el model turístic de casa nos-
tra, entre tots els agents del sector 
d’acord amb els nous reptes que 
hem d’afrontar, com són el canvi 
climàtic, el Brexit, el sorgiment de 
nous mercats i de nous perfils, o la 
creació de nous productes turís-
tics». «El sector turístic està més 
unit que mai per tirar endavant 
les iniciatives turístiques que en-
tre tots estem projectant», va afe-
gir Noguer. 

De girona a roses. La conferèn-
cia inaugural a l’Auditori de Gi-
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ELS AUTORS REMARQUEN EL LLEGAT CULTURAL DE LA SOCIETAThistÒRiA

Josep M. Bernils l figueres  

Una de les entitats més an-
tigues de Figueres, i enca-
ra en plena activitat tot i 

les dificultats que planen sobre 
el món associatiu en general, és la 
Societat Coral Erato. Aquesta set-
mana es presenta el llibre Socie-
tat Coral Erato de Figueres. Pen-
sament, esbarjo i cultural des de 
1862, en el marc de la col·lecció 
Juncària que edita l’Ajuntament. 
L’acte es farà dijous (19.30 h) a la 
Biblioteca Fages de Climent. El 
volum actualitza el punt de vista 
historiogràfic sobre aquesta enti-
tat, a partir de noves perspectives 
i un discurs renovat. 

El treball l’ha dut a terme un 
equip interdisciplinari d’histori-
adors i periodistes de la ciutat o 
vinculats amb ella, que ha coor-
dinat Anna Costal i que comple-
menten Marciano Cárdaba, Al-
fons Gumbau, Erika Serna, Anna 
Teixidor i Albert Testart. «La idea 
principal de l’obra és donar a co-
nèixer el llegat de la Societat Coral 
Erato per a l’estudi del pensament 
i de la cultura, que és d’una im-
portància cabdal per a la història 
local», conclouen els autors.

Des de l’any 1999, l’Ajuntament 
de Figueres convoca anualment 
la Beca de Recerca Ciutat de Fi-
gueres per tal de promoure el fo-
ment de la recerca en els camps 
social i científic en l’àmbit de la 
ciutat. El 15 de desembre del 2011, 
el jurat atorgà la beca a aquest 
projecte. La Col·lecció Juncària 
de llibres es va crear l’any 2004 
amb la finalitat de publicar tre-
balls de recerca des de la pers-
pectiva territorial, social i cultu-
ral del municipi. 

LA TrAJeCTÒriA De L’erATO. Re-
corden els autors del volum que 

Un equip interdisciplinari elabora aquest llibre, que posa al dia la vida de l’entitat des del 1862 fins ara

L’Erato, a la història de Figueres

ESTENDARD. La bandera indentificativa de l’entitat, datada l’any 1863 ARXIU ERATO

«l’any 2012 la Societat Coral Era-
to va ser distingida amb la Creu 
de Sant Jordi, un guardó que po-
sava en relleu el valor de la trajec-
tòria ininterrompuda d’aquesta 
entitat figuerenca al llarg de 150 
anys. D’alguna manera, el llibre 
parteix d’aquesta fita per fer una 
relectura històrica d’una entitat 
que va iniciar les activitats mu-
sicals i recreatives en plena efer-
vescència dels casinos, dels Cors 
de Clavé, dels teatres d’òpera ita-
liana i, en definitiva, del desper-
tar d’una ciutadania que anhela-
va els nous horitzons que oferia la 
contemporaneïtat».

En aquest sentit, assenyalen 
que «des del segle XIX i fins al XXI, 
l’Erato ha format part de la vida 
dels figuerencs i de les figueren-

del 1862 i fins a la Guerra Civil: el 
cant coral, que va marcar l’ini-
ci de l’entitat; el teatre, amb una 
secció que, tot i ser irregular en el 
temps, va tenir rellevància social; 
i el futbol, potser més anecdòtic 
però molt descriptiu del període 
en què aquest esport es va popu-
laritzar arreu d’Europa».

Afegeixen que «la part central 
del llibre, dels capítols sisè al 
novè, desenvolupa una revisió 
completa de les qüestions ideo-
lògiques i polítiques de l’Erato. 
Fundada en els ideals del republi-
canisme, el laïcisme i el progrés 
socials, aquest pensament va re-
córrer moments més propicis que 
altres, amb punts culminants en 
les dues repúbliques espanyoles. 
Als últims tres capítols, el discurs 
recupera el fil cronològic i s’en-
dinsa en la Guerra Civil, l’època 
franquista i els darrers anys de 
l’entitat». El volum es completa 
amb un conjunt de fotografies i 

un apèndix amb tots els membres 
de les juntes directives.

Per als autors de la monografia, 
«cada pàgina d’aquesta obra con-
dueix a una idea principal, que 
el llegat de la Societat Coral Era-
to per a l’estudi del pensament i 
de la cultura és d’una importàn-
cia cabdal per a la història local de 
Figueres i també de la Catalunya 
contemporània, i pensem que 
aquesta edició pot contribuir a 
divulgar d’aquest coneixement». 

Per a la seva elaboració, a més 
d’una extensa bibliografia actu-
alitzada, ha estat fonamental la 
recerca i l’estudi de fonts primà-
ria com els llibres d’actes i els re-
glaments de l’entitat així com els 
manuscrits musicals, els progra-
mes d’activitats i concerts i el con-
junt de materials de tipologia ben 
diversa que es conserven a la seu 
de l’entitat, a banda de la consul-
ta d’arxius locals i nacional i de la 
premsa de l’època. n

ques. Alguna parella s’hi devia 
enamorar en un ball d’estiu, d’al-
tres possiblement tenen un besa-
vi que era corista o que hi jugava 
a futbol, o bé n’hi ha que recorden 
que de petits ballaven a la colla 
sardanista o que un parent llu-
nyà hi havia fet teatre. La mono-
grafia té per objectiu actualitzar 
la història de l’entitat a partir de 
noves perspectives i d’un discurs 
renovat».

El llibre s’estructura en 12 capí-
tols. Els autors expliquen que «el 
primer fa un recorregut per l’èpo-
ca fundacional de l’Erato, tot re-
marcant la importància dels Cors 
de Clavé. Segueix una breu histo-
riografia de l’entitat. Continuen 
tres capítols monogràfics dedi-
cats a les activitats de l’Erato des 

nn rOses.  L’Ajuntament de Roses ha editat, com ja és habitual, una nova edició de la 
Revista del Carnaval. El magazín consta de 64 pàgines plenes de color, amb l’alegria i 
el moviment propis del Carnaval rosinc. Un any més, els veïns i les veïnes del municipi 
de totes les edats esdevenen absolutament protagonistes. Classificades en cinc secci-
ons, una per dia (Preparatius i Presentació de dijous, La passada de nit de divendres, 
La passada infantil de dissabte, La passada de petits i grans de diumenge, i L’arrossa-
da i l’Enterrament de dilluns), la revista mostra una selecció d’un total de 320 fotogra-
fies que fan repàs de les disfresses, les carrosses i els personatges de la darrera edició 
del Carnaval de Roses. Els punts de distribució són el Servei d’Atenció al Ciutadà-SAC, 
l’Oficina de Turisme i la biblioteca municipal, que lliuraran gratuïtament els 4.000 
exemplars editats fins a fi d’existències.n

Roses edita 4.000 exemplars de la ‘Revista del 
Carnaval de Roses’ amb més de 300 imatges 

ARXIU ERATOpRimERA SEu. Al carrer pep Ventura, en una imatge de l’any 1910
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El Base Roses i el Vilamalla, els 
equips que tanquen la classifica-
ció del grup 15 de Tercera Cata-
lana, no han dit l’última paraula. 
Tant és així que els dos conjunts 
van assolir un triomf molt anhe-
lat durant el passat cap de set-
mana: els rosincs es van retrobar 
amb la victòria –no vencien des 
del llunyà 14 de setembre– a Bàs-
cara (1-3), mentre que el Vilama-
lla va superar el Sant Pere, també 
a domicili (1-2).

Pel que fa als equips alt-empor-
danesos que lluiten per l’ascens, 
aquests van tancar el cap de set-
mana amb resultats desiguals. 
Així, el Roses va sumar una tre-
ballada victòria al camp del Vi-
la-sacra (0-2), un resultat que 
permet a l’equip costaner no de-
senganxar-se de les primeres po-

Redacció l figueres

nn

El Base Roses i el Vilamalla no defalleixen

CABANES. El Municipal de Cabanes va celebrar un partit ple de gols contra el Sant Llorenç de la Muga (5-4) ÀNGEL REYNAL

El Roses City es llueix 
a Vilafant i recupera 
el lideratge
Redacció l figueres

El ball de líders al grup 30 de 
Quarta Catalana tampoc va fallar 
a la seva cita habitual durant la 
dinovena jornada. Així, el Roses 
City, amb el seu contundent tri-
omf contra el Vilafant (8-0), va re-
cuperar la posició més privilegi-
ada en aprofitar l’empat del Base 
Roses B a Fortià (1-1). També a la 
part noble de la taula, la Jonque-
ra B no va tenir pietat del Siura-
na (6-1, amb un pòquer de gols de 
Schwirley), mentre que l’Esplais 
es va endur els tres punts en la se-

nn

el Roses va supeRaR el 
vila-sacRa i el poRtbou va 
cauRe a bellcaiRe

cara i creu a daltY

BorrASSÀ. Els blaugrana, en una imatge d’arxiu d’aquesta temporada, no van poder frenar el Torroella, líder (0-2) ÀNGEL REYNAL

sicions, mentre que ’altre equip 
comarcal situat a la zona noble, el 
Portbou, va sucumbir a Bellcai-
re (3-1) i continua sense acabar 
d’alçar el vol –només ha guanyat 
1 dels últims 5 partits disputats.

En la resta dels partits de la jor-
nada dominical, el Navata va per-
dre al seu terreny de joc contra el 
Begur (1-2) i el Bisbalenc es va en-
dur el triomf del camp del Verges 
(1-2).

Dissabte, d’altra banda, el Cis-
tella va allargar el seu bon estat 
de forma en superar el Cadaqués 
(2-0), mentre que el Torroella va 
confirmar el seu rol de líder ferm 
a Borrassà (0-2). n

va visita al camp del Vila-sacra B 
(1-2). 

 En la resta de resultats de la jor-
nada, el Lladó va batre la Penya 

Unionista Figueres a domicili (2-
3), el Cabanes es va endur un in-
tens duel contra el Sant Llorenç 
de la Muga (5-4) i l’Agullana va re-
muntar un 2 a 0 en contra a Espo-
lla (2-3).

resultats al grup 29. Al grup 29 
de la categoria, per la seva ban-
da, el Viladamat va perllongar el 
seu gran estat de forma amb un 
triomf en el derbi alt-emporda-
nès de la jornada contra el Cama-

futbol. teRceRa i quaRta catalana

llera (2-3), un resultat que els en-
fila fins al tercer lloc de la taula. 
D’altra banda, el Sant Miquel de 
Fluvià, cuer, va perdre en la seva 
visita al camp del Medes l’Estar-
tit (3-1). n

El Cistella, a l’alça: només 
1 derrota en 9 partits

Els noms pr     pis

superar dissabte el Cadaqués (2-0), 
amb gols de Torrecabota (42’) i Blan-
co (89’). Una diana, aquesta, que im-
plica allargar la ratxa sense perdre 
a cinc partits. De fet, els cistellencs 
només han perdut un partit dels úl-
tims nou enfrontaments jugats.

El Cistella va tirar d’efectivitat per Y
triomf al camp del Vila-sacra B (1-2), la seva 
condició de millor equip visitant del grup 30 
de 4a Catalana. En concret, el bloc castelloní 
es manté invic- te a camp contra-
ri amb un ba- lanç de 7 victò-
ries i 1 empat. Li segueixen el 
ritme l’Agu- llana i el Base 
roses B, qui tampoc conei-
xen la derrota a domicili. 

L’Esplais va confirmar dissabte, amb el seu Y

TRIOMFS COM A VISITANT

7
El Viladamat, tercer

superar el Camallera (2-3) i ja és 
tercer. L’equip no perd des del 10 
de novembre. 

El conjunt de Xavi Carmona va Y

l’aGullana va suMaR la 
quaRta victÒRia seGuiDa 
en vÈnceR a FoRtiÀ (2-3)

a boN ritMeY
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GeRaRD scHWiRleY, aMb 
4 Dianes, va liDeRaR el 
tRioMF De la JonqueRa b

eXHibiciÓ ofeNsiVaY
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lligues femenines

 
ResulTATs

JORnADA 18

Olot-Vilassar 4-1

Seagull B-Sant Quirze 1-1

Tona-Guineueta 2-3

Santa Eugènia-Cabanes 2-2

Torelló-Sant Adrià 2-0

Mataró-Martinenc 1-3

Montcada-Girona 3-1

Pontenc-Santa Perpètua 2-0

Sant Adrià-Olot

Santa Perpètua-Santa Eugènia

Guineueta-Girona

Vilassar-Pontenc

Cabanes-Seagull B

Torelló-Montcada

Sant Quirze-Mataró

Martinenc-Tona

EQUIP P

˚1. MARTINENC 44

˚2. gIRoNA 32

3. sEAgUll b 31

4. MATARÓ 28

5. oloT 28

6. ToREllÓ 27

7. PoNTENC (-1) 27

8. sANTA EUgèNIA 25

9. sANT AdRIà (-1) 21

10. sANT QUIRZE 20

11. MoNTCAdA (-1) 20

12. gUINEUETA 19

13. vIlAssAR 17

14. sANTA PERPèTUA 15

˙ 15. CAbANEs (-1) 11

˙ 16. ToNA 10

pRimeRA DiVisiÓ • JORNADA 17 gRup 2

8 i 9 de febrer

 
ResulTATs

JORnADA 18

Balears-Igualada 2-2

Osca-Mallorca 7-1

Son Sardina-Europa 2-1

Pardinyes-Sant Pere 3-1

Terrassa-Levante Las Planas 1-0

Vic-Espanyol B 0-3

Mallorca-Pardinyes

Espanyol B-Terrassa

Sant Gabriel-Vic

Europa-Pallejà

Son Sardina-Balears

Sant Pere-Igualada

Levante Las Planas-Osca

EQUIP P

˚1. EsPANyol b 46

2. sANT gAbRIEl (-1) 37

3. soN sARdINA 34

4. lEvANTE lAs PlANAs 29

5. EURoPA 27

6. bAlEARs 24

7. PARdINyEs 24

8. vIC 23

9. IgUAlAdA 20

10. TERRAssA 20

11. sANT PERE 18

˙ 12. osCA 17

˙ 13. PAllEjà (-1) 12

˙ 14. MAlloRCA 4

pRimeRA nAciOnAl • JORNADA 17 gRup 3

9 de febrer

 
ResulTATs

JORnADA 15

Ripoll-OAR Vic 1-3

La Pera-Vic Riuprimer 1-4

Moià-Sant Pere B 0-6

Cornellà Terri-l’Estartit 4-2

Figueres-Vila-sacra 8-0

Cassà-Taradell 6-1

Descansa: Castellterçol

Vic Riuprimer-Castellterçol

Cornellà Terri-Figueres

Taradell-Vila-sacra

L’Estartit-la Pera

OAR Vic-Cassà

Sant Pere B-Ripoll

Descansa: Moià

EQUIP P

˚1. CAssà 36

˚2. fIgUEREs 36

˚3. vIC RIUPRIMER 36

˚4. CAsTEllTERçol (-1) 23

5. CoRNEllà TERRI (-1) 22

6. TARAdEll 21

7. lA PERA 16

8. sANT PERE 16

9. oAR vIC 14

10. RIPoll 12

11. MoIà 4

12. l’EsTARTIT 2

13. vIlA-sACRA (-1) 0

segOnA DiVisiÓ • JORNADA 14 gRup 5

8 i 9 de febrer

Y segOnA cATAlAnA

El Figueres castiga 
el Vila-sacra (8-0)
nnLa Unió es va adjudicar el der-
bi comarcal de la jornada a Sego-
na Catalana després de golejar 
un Vila-sacra just d’efectius per 8 
a 0. El partit ja va quedar vist per 
sentència a la primera part (4 a 0 
favorable), però en els últims 10 
minuts les locals van exhibir-se 
amb 4 gols més. D’altra banda, 
l’altre equip alt-empordanès del 
grup, el Sant Pere B, va sumar la 
golejada més pronunciada del 
curs en batre el Moià a domicili 
per un contundent 0 a 6, amb tri-
plets de Cortizo i Llopart.n

anes i moral en batre el Moià per 0 a 6. El triomf, el segon amb 
més gols de la temporada, arriba després de 3 derrotes patides 
de manera consecutiva. 

El filial groc-i-negre va sumar dissabte una golejada de di-Y

El Sant Pere B es destapa

Els noms pr     pis

bol també és una realitat al 
base Roses, el darrer club de 
la comarca a impulsar un pro-
jecte d’aquestes caracterís-
tiques: de moment, el club 
organitza entrenaments 
amb l’objectiu de competir la 
temporada vinent. 

la secció femenina de fut-Y

UN NOU PROJECTE AL BASE ROSES
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Y pRimeRA cATAlAnA

El Cabanes reacciona i esgarrapa un punt
nn L’equip sènior femení del Cabanes va tirar diumenge de punt 
d’honor per tal de treure un punt del camp del Santa Eugènia (2-2). 
Tant és així que el bloc empordanès va haver de reaccionar davant 
d’un resultat advers que es va gestar molt aviat –amb gols al 8’ i al 
12’–, amb gols de Labianteba (42’) i Góngora (70’). n

Y pRimeRA nAciOnAl

El Sant Pere perd i 
continua en caiguda
nnEl Sant Pere Pescador va en-
caixar diumenge la novena der-
rota del curs i allarga la mala di-
nàmica sense assolir un triomf 
als quatre partits consecutius. 
En concret, l’equip groc-i-negre 
va cedir davant del Pardinyes (3-
1), que es va mostrar molt més 
encertat davant de porteria. Ai-
xí, l'equip local es va avançar poc 
després de la mitja hora de par-
tit, una diana que va ser equili-
brada per Taïs a la represa (56'). 
Amb la igualtat al marcador, 
l'equip empordanès va disposar 
d'ocasions per agafar la batuta, 
però van ser les de casa les que 
van segellar el matx. n
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El taekwondo alt-empordanès 
va engreixar el cap de setmana 
passat la seva nòmina d’èxits du-
rant la celebració del Campionat 
d’Espanya absolut que es va fer a 
Torrelavega, a Cantàbria. 

 En total, la representació local 
va cloure la cita càntabra amb un 
botí de 3 medalles: 1 or i 2 bron-
zes. Qui va pujar més amunt al ca-
laix va ser el rosinc Joan Jorquera, 
competidor del TKD Joan’s, que 
es va imposar en la categoria de 
-63 kg després de superar, a la fi-
nal, Marcos Caballero, de Ma-
drid, actual número 6 del món. 
L’empordanès el va superar en un 
punt d’or molt emocionant, des-
prés d’haver finalitzat el combat 
en empat a 26. 

Per la seva banda, el vilafantenc 
Ramon Ruiz, del Tae-Sport Vila-
fant, va tornar cap a casa amb el 
bronze després d’haver arribat a 
les semifinals, on va caure amb 
el representant valencià per un 
ajustat 12 a 13. El mateix resultat 
el va aconseguir Alassana Diarra, 
del club Jan-Su de Figueres, que 
va obtenir una meritòria tercera 
posició en -87 kg. En termes glo-
bals, Catalunya va ser tercera per 
equips en categoria masculina. n

Redacció l torrelavega

nn

Medalles estatals a Cantàbria
taeKWoNDo. Joan JoRqueRa es pRoclama campió d’espanya i Ramon Ruiz i alassana diaRRa es pengen el bRonzeY

ramon ruiz. El vilafantenc es va quedar a les portes de la final

joan jorquEra. El jove rosinc va firmar un campionat immaculataLaSSana Diarra. El del jan-Su es va penjar el bronze

HORA NOVA
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El campionat ACELL omple Arbúcies
BÀSQUetY

nn El passat dijous, 30 de gener, la localitat d’Arbúcies va acollir el 
Campionat Territorial de bàsquet per a escoles i tallers d’educació 
especial de la Federació Catalana d’Esports per a Disminuïts Psí-
quics (ACELL). A la competició hi van participar al voltant de 280 
esportistes d’arreu de la comarca, repartits entre els centres Altem i 
Mare de Déu del Mont. n

Buxeda es prepara pel campionat d’Espanya

L’equip infantil del GEN competeix a Lloret

jUDo

Natació

Y

Y

nn La judoka alt-empordanesa Martina Buxeda, del Savas-AJAE, 
participarà aquest pròxim dissabte, 8 de febrer, en el campionat 
d’Espanya que se celebrarà a València. Actualment, Buxeda és se-
gona en el rànquing català junior després d’haver estat segona al 
campionat català i tercera a la Supercopa. n

nn L’equip infantil del GEN Roses va destacar durant el Trofeu Lloret 
Vila Esportiva celebrat dissabte passat. Els nedadors empordane-
sos, que van participar en diferents proves, van evidenciar remar-
cables millores en els seus resultats. n

Pavón i Sabater, del 
Figueres, becades

El Figueres tanca la 
jornada sense triomf

gimNÀStica rítmica

Waterpolo

Y

Ynn La Federació Catalana de Gim-
nàstica ha becat aquest 2020 a du-
es gimnastes del Club Gimnàsti-
ca Rítmica Figueres, Alma Pavón 
i Clara Sabater, que el passat de-
sembre van participar en el con-
trol de captació de talents. En to-
tal, ja són quatre les gimnastes del 
club empordanès becades per la 
federació catalana. n

nn El CW Figueres va tancar el cap 
de setmana sense cantar victòria. 
Així, l’equip absolut va perdre a 
Sabadell (9-6), mentre que l’aleví, 
tot i tenir grans opcions, va perdre 
amb el Martorell (2-1). n
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La teta lisa

Compartir en TwitterCompartir en Facebook

TEATRE

Teatre de titelles: La
petita Capmany
Lloc: Teatre Municipal de
Roses - Roses
Data: 9 de Febrer de 2020
Dirigida per Sergi Belbel
[llegir +]

TEATRE

Això ja ho he viscut
Lloc: Teatre Municipal de
Roses - Roses
Data: 29 de Febrer de 2020
Dirigida per Sergi Belbel
[llegir +]

TEATRE A GIRONA

La teta lisa

Teatre Municipal de Roses
Tarragona, 81 17480 - Roses

Telèfon: 972 152 532
Web oficial
8 de Febrer de 2020
12 €
Horari: 21:00

De Rosa Juan Devesa

Què li pot passar a una dona egocèntrica i superficial, per
canviar la seva forma de veure la vida? Ho descobrim quan a
l'Olivia li donen la notícia que mai va esperar: "Té càncer de
mama ". A partir de llavors, se sent obligada a canviar els seus
costums, a dependre de la gent que té al seu voltant i a valorar el que fan per ella. Tot això, de manera tan ràpida
que entrarà en una muntanya russa d'emocions, que l'arrossegarà a situacions delirants i impossibles que mai
va pensar que superaria. Per la seva vida passaran personatges que l'acompanyaran, la transformaran,
modelaran aquesta Olivia que vam conèixer al principi i la convertiran en la que és ara: una dona conscient que
la vida no és eterna, de manera que cal estar amb qui et fa feliç i no perdre el temps amb tonteries. Aprèn que
l'art, en totes les seves facetes i tècniques, ens ajuda a superar i recuperar el que crèiem haver perdut: a
nosaltres mateixos.

Autora: Rosa Juan Devesa
Direcció: Laya Martí
Intèrpret: Cybele Buffile
Coreografia: Ramón Oller / Música: Dani Campos
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Roses

Roses adquireix prop de 1.000
seients nous per a les grades de
l'Estadi Municipal i del Pavelló
Poliesportiu
La reforma, de 57.252 euros, millorarà la seguretat i confortabilitat dels espectadors

EMPORDA.INFO  03.02.2020 | 11:46

La zona esportiva de Roses segueix la millora
d'instal·lacions i equipaments, ara amb la
substitució dels seients que formen les graderies
de l'Estadi Municipal i del Pavelló Poliesportiu. El
projecte, que s'ha iniciat a l'Estadi, suposa els
subministrament i instal·lació d'un total de 980
nous seients amb respatller entre ambdós
equipaments, que milloraran el confort i la
visibilitat del públic.

L'actuació s'ha iniciat a l'Estadi Municipal, on s'ha
procedit a l'enretirada del material anterior i a la instal·lació d'un total de 498 seients de polipropilè
amb respatller fixat a la grada i de 126 seients amb bancada fixada a terra per a les llotges. El projecte
compta també amb el subministrament de 60 seients addicionals de recanvi, per atendre les possibles
eventualitats i substitucions que siguin necessàries. Al llarg del mes de març es completarà aquesta
renovació al Pavelló Poliesportiu Municipal, on s'instal·laran 296 seients de polipropilè abatibles de
forma automàtica amb respatller.

En el cas de l'Estadi Municipal, els seients existents fins ara van ser instal·lats l'any 1999 i es trobaven
en un avançat estat de deteriorament, mentre que, al Pavelló Poliesportiu Municipal, aquests dataven
de l'any de la seva construcció (1987) i a més del mal estat produït pel pas del temps, presentaven
deficiències en matèria de seguretat per l'escàs espai de què disposava el pas de persones a la
graderia. Segueixen així els projectes de renovació i millora de les instal·lacions esportives de Roses,
en aquesta ocasió atenent la seguretat i la confortabilitat dels espectadors, gràcies a unes noves
graderies que oferiran a partir d'ara condicions ergonòmiques i de visibilitat correctes.

Ambdós equipaments compten amb un elevat índex d'utilització, en el cas de l'Estadi acollint
entrenaments i partits dels equips de futbol de la població que compten amb un elevat nombre de
públic, mentre que al Pavelló s'hi desenvolupen gran quantitat d'activitats escolars, federades i de
condicionament físic, també amb un elevat seguiment. La renovació dels dos equipaments compta
amb cost total de 57.252 €.
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Els nous seients de l'Estadi Municipal del Mas Oliva

Els aficionats al futbol ja poden veure els
partits des dels nous seients instal·lats a
la graderia de l’Estadi Muncipal del Mas
Oliva
 03/02/2020

L’Ajuntament de Roses adquireix prop de 980 seients nous, 498 dels quals ja
s’han instal·lat a l’Estadi Municipal del Mas Oliva

La zona esportiva de Roses segueix la millora d’instal·lacions i equipaments, ara
amb la substitució dels seients que formen les graderies de l’Estadi Municipal i del
Pavelló Poliesportiu. El projecte, que s’ha iniciat a l’Estadi, suposa els
subministrament i instal·lació d’un total de 980 nous seients amb respatller entre
ambdós equipaments, que milloraran el confort i la visibilitat del públic.

L’actuació es va iniciar el passat dilluns a l’Estadi Municipal, on es va procedir
procedit a l’enretirada del material anterior i a la instal·lació d’un total de 498
seients de polipropilè amb respatller fixat a la grada i de 126 seients amb bancada
fixada a terra per a les llotges, els quals s’estan acabant de instal·lar avui. El projecte
compta també amb el subministrament de 60 seients addicionals de recanvi, per
atendre les possibles eventualitats i substitucions que siguin necessàries.

“Aquesta substitució dels seients de l’Estadi Municipal del Mas Oliva reafirma la
millora que dia a dia s’està fent a la zona esportiva i a les instal·lacions
municipals”, ha afirmat la regidora d’Esports, Vero Medina, per tot seguit,
puntualitzar que “aquest projecte venia de l’anterior legislatura amb el
compromís d’oferir la màxima qualitat i seguretat, tant pels nostres esportistes
com per tota la gent que ve a gaudir com espectador de l’esport rosinc”.

Al llarg del mes de març es completarà aquesta renovació al Pavelló Poliesportiu
Municipal, on s’instal·laran 296 seients de polipropilè abatibles de forma automàtica
amb respatller.

En el cas de l’Estadi Municipal, els seients existents fins ara van ser instal·lats l’any
1999 i es trobaven en un avançat estat de deteriorament, mentre que, al Pavelló
Poliesportiu Municipal, aquests dataven de l’any de la seva construcció (1987) i a
més del mal estat produït pel pas del temps, presentaven deficiències en matèria de
seguretat per l’escàs espai de què disposava el pas de persones a la graderia.
Segueixen així els projectes de renovació i millora de les instal·lacions esportives de
Roses, en aquesta ocasió atenent la seguretat i la confortabilitat dels espectadors,
gràcies a unes noves graderies que oferiran a partir d’ara condicions ergonòmiques i
de visibilitat correctes.

Ambdós equipaments compten amb un elevat índex d’utilització, en el cas de
l’Estadi acollint entrenaments i partits dels equips de futbol de la població que
compten amb un elevat nombre de públic, mentre que al Pavelló s’hi desenvolupen
gran quantitat d’activitats escolars, federades i de condicionament físic, també amb
un elevat seguiment. La renovació dels dos equipaments compta amb cost total de
57.252 €.

Tags: 980 seients nous, A Roses, Ajuntament de Roses, Alt Empordà, Badia de Roses, Cap de Creus,
Catalunya, Cost de 57.252 €, Costa Brava, Empordà, Estadi Muncipal del Mas Oliva, Girona, Graderia, Nous
seients, Pavello Municipal d'Esports, Roses, Vila de Roses
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L’Ajuntament de Roses adquireix prop de 980 seients nous, 498 dels quals ja
s’han instal·lat a l’Estadi Municipal del Mas Oliva

La zona esportiva de Roses segueix la millora d’instal·lacions i equipaments, ara
amb la substitució dels seients que formen les graderies de l’Estadi Municipal i del
Pavelló Poliesportiu. El projecte, que s’ha iniciat a l’Estadi, suposa els
subministrament i instal·lació d’un total de 980 nous seients amb respatller entre
ambdós equipaments, que milloraran el confort i la visibilitat del públic.

L’actuació es va iniciar el passat dilluns a l’Estadi Municipal, on es va procedir
procedit a l’enretirada del material anterior i a la instal·lació d’un total de 498
seients de polipropilè amb respatller fixat a la grada i de 126 seients amb bancada
fixada a terra per a les llotges, els quals s’estan acabant de instal·lar avui. El projecte
compta també amb el subministrament de 60 seients addicionals de recanvi, per
atendre les possibles eventualitats i substitucions que siguin necessàries.

“Aquesta substitució dels seients de l’Estadi Municipal del Mas Oliva reafirma la
millora que dia a dia s’està fent a la zona esportiva i a les instal·lacions
municipals”, ha afirmat la regidora d’Esports, Vero Medina, per tot seguit,
puntualitzar que “aquest projecte venia de l’anterior legislatura amb el
compromís d’oferir la màxima qualitat i seguretat, tant pels nostres esportistes
com per tota la gent que ve a gaudir com espectador de l’esport rosinc”.

Al llarg del mes de març es completarà aquesta renovació al Pavelló Poliesportiu
Municipal, on s’instal·laran 296 seients de polipropilè abatibles de forma automàtica
amb respatller.

En el cas de l’Estadi Municipal, els seients existents fins ara van ser instal·lats l’any
1999 i es trobaven en un avançat estat de deteriorament, mentre que, al Pavelló
Poliesportiu Municipal, aquests dataven de l’any de la seva construcció (1987) i a
més del mal estat produït pel pas del temps, presentaven deficiències en matèria de
seguretat per l’escàs espai de què disposava el pas de persones a la graderia.
Segueixen així els projectes de renovació i millora de les instal·lacions esportives de
Roses, en aquesta ocasió atenent la seguretat i la confortabilitat dels espectadors,
gràcies a unes noves graderies que oferiran a partir d’ara condicions ergonòmiques i
de visibilitat correctes.

Ambdós equipaments compten amb un elevat índex d’utilització, en el cas de
l’Estadi acollint entrenaments i partits dels equips de futbol de la població que
compten amb un elevat nombre de públic, mentre que al Pavelló s’hi desenvolupen
gran quantitat d’activitats escolars, federades i de condicionament físic, també amb
un elevat seguiment. La renovació dels dos equipaments compta amb cost total de
57.252 €.
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Els Déus del gel i de l'aigua de la colla Bruel

Menys mal que pel Carnaval de Roses la
colla Bruel es preocupa pel canvi climàtic
 03/02/2020

Els Déus del gel i de l’aigua de la colla Bruel reivindicaran el perill per a la
humanitat les conseqüències del canvi climàtic… Bé, o alguna cosa així van dir…

L’any passat els membres de la colla Bruel van anar disfressats de hawaianes. Una
disfressa molt terrenal. Sí, terrenal perquè aquests nois i noies de la Bruel aspiren
ser Déus. I ho volen ser per canviar el canvi (oi, quanta redundància) climàtic.
“Volem fer una carrossa reivindicativa pel desgel que s’està produint a causa del
canvi climàtic i nosaltres anirem disfressats de Déus del gel i aigua”, ens ha
explicat Daniel García, que tot i ser un dels cap de colla mana i treballa menys que la
seva dona, l’Elisabeth.

I en Daniel assegura que “la carrossa l’estem decorant una part tota plena de gel,
i l’altra part que no té gens de gel per culpa del canvi climàtic, i després amb uns
tridents que representaran als Déus”.
Aquesta carrossa abans d’arribar a la línia de sortida, a l’Oficina de Turisme, els seus
components hauran d’anar a tancar-la a la nau sense poder fer la passada, perquè
amb els temperatures d’aquest hivern en arribar a la rotonda de l’oficina estarà tota
desgelada, i no podran reivindicar res de res sobre el canvi climàtic… Per molts Déus
que siguin.
I si no, al temps.

Al voltant de 45 persones es disfressen enguany amb la colla Bruel, “una vintena
més que l’any passat ja que de la colla Mission Possible ha vingut uns quants”,
ha explicat García.

45 persones que paguen de quota de 150 euros (modista a part), “tot i que els que
van treballar a Barraques els hi surt més econòmic depenen els dies que hi van
ser. Per exemple, hi ha gent que el Carnaval d’enguany els hi surt per 30 euros,
que és el preu de la modista”.

A veure, ja sigui el preu que sigui ens hi sembla una quota excessiva ja que quan
arribeu a l’Oficina de Turisme tingueu que anar a guardar la carrossa a la nau… O
no.

Daniel García afirma que “el Carnaval de Roses ha millorat molt en els darrers
anys”, però que per millorar-lo encara més “faltaria programar quelcom diferent
al que es fa sempre”.
Com què? “No sé, però canviar la rutina que hi ha ara”. Vale.

Gots reciclables

No faran la passada perquè se’ls desgelarà la carrossa però la Bruel és, de veritat,
una colla preocupada pel canvi climàtic, per això portaran gots reciclables “com els
de les Barraques”.

Atractiu turístic?

El Carnaval és la festa més mediàtica i multitudinària de Roses, juntament amb la
Festa Major, “però el Carnaval ha de ser una festa per al poble, Roses ja té
suficients atractius turístics per als visitants, per això el Carnaval ha de ser per
la gent d’aquí”, ha assegurat el cap de colla de la Bruel.

Cada any menys colles

És una evidència que cada any menys colles de Carnaval. El motiu per a en Daniel
García és molt evident, “és molt car mantenir una colla”.

La nau de les carrosses

Una trentena de colles decoren les seves carrosses a la nau de l’Escribano, que tot i
que ja no és d’ell es coneix així. Una xifra que per al cap de colla de la Bruel
“aquesta nau és molt important per al Carnaval”.

Paraula del Déu del gel i de l’aigua.
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colla Bruel es preocupa pel canvi climàtic
 03/02/2020

Els Déus del gel i de l’aigua de la colla Bruel reivindicaran el perill per a la
humanitat les conseqüències del canvi climàtic… Bé, o alguna cosa així van dir…

L’any passat els membres de la colla Bruel van anar disfressats de hawaianes. Una
disfressa molt terrenal. Sí, terrenal perquè aquests nois i noies de la Bruel aspiren
ser Déus. I ho volen ser per canviar el canvi (oi, quanta redundància) climàtic.
“Volem fer una carrossa reivindicativa pel desgel que s’està produint a causa del
canvi climàtic i nosaltres anirem disfressats de Déus del gel i aigua”, ens ha
explicat Daniel García, que tot i ser un dels cap de colla mana i treballa menys que la
seva dona, l’Elisabeth.

I en Daniel assegura que “la carrossa l’estem decorant una part tota plena de gel,
i l’altra part que no té gens de gel per culpa del canvi climàtic, i després amb uns
tridents que representaran als Déus”.
Aquesta carrossa abans d’arribar a la línia de sortida, a l’Oficina de Turisme, els seus
components hauran d’anar a tancar-la a la nau sense poder fer la passada, perquè
amb els temperatures d’aquest hivern en arribar a la rotonda de l’oficina estarà tota
desgelada, i no podran reivindicar res de res sobre el canvi climàtic… Per molts Déus
que siguin.
I si no, al temps.

Al voltant de 45 persones es disfressen enguany amb la colla Bruel, “una vintena
més que l’any passat ja que de la colla Mission Possible ha vingut uns quants”,
ha explicat García.

45 persones que paguen de quota de 150 euros (modista a part), “tot i que els que
van treballar a Barraques els hi surt més econòmic depenen els dies que hi van
ser. Per exemple, hi ha gent que el Carnaval d’enguany els hi surt per 30 euros,
que és el preu de la modista”.

A veure, ja sigui el preu que sigui ens hi sembla una quota excessiva ja que quan
arribeu a l’Oficina de Turisme tingueu que anar a guardar la carrossa a la nau… O
no.

Daniel García afirma que “el Carnaval de Roses ha millorat molt en els darrers
anys”, però que per millorar-lo encara més “faltaria programar quelcom diferent
al que es fa sempre”.
Com què? “No sé, però canviar la rutina que hi ha ara”. Vale.

Gots reciclables

No faran la passada perquè se’ls desgelarà la carrossa però la Bruel és, de veritat,
una colla preocupada pel canvi climàtic, per això portaran gots reciclables “com els
de les Barraques”.

Atractiu turístic?

El Carnaval és la festa més mediàtica i multitudinària de Roses, juntament amb la
Festa Major, “però el Carnaval ha de ser una festa per al poble, Roses ja té
suficients atractius turístics per als visitants, per això el Carnaval ha de ser per
la gent d’aquí”, ha assegurat el cap de colla de la Bruel.

Cada any menys colles

És una evidència que cada any menys colles de Carnaval. El motiu per a en Daniel
García és molt evident, “és molt car mantenir una colla”.

La nau de les carrosses

Una trentena de colles decoren les seves carrosses a la nau de l’Escribano, que tot i
que ja no és d’ell es coneix així. Una xifra que per al cap de colla de la Bruel
“aquesta nau és molt important per al Carnaval”.

Paraula del Déu del gel i de l’aigua.
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HOME  ROSES  TURISME  ROSES REP REPRESENTANTS DE L’IMPORTANT HOLDING HIS CO PER OBRIR-SE
AL MERCAT TURÍSTIC JAPONÈS

Roses ha rebut ahir i avui la visita de representants del holding turístic

japonès HIS Co, interessats a conèixer els atractius naturals, patrimonials i

l’oferta turística de la Badia. Durant la setmana, els visitants estan

enregistrant un vídeo promocional que es presentarà properament a la

directiva del holding, que en l’actualitat estudia ampliar les destinacions que

ofereix als seus nombrosos clients a Catalunya, amb una oferta que combini

natura, patrimoni, gastronomia i serveis de qualitat.

Durant les dues jornades d’ahir i avui, responsables de l’Àrea de Turisme de

Roses atenen els representats de HIS.Co.Ltd, acompanyats també pel

director regional de l’Agència Catalana de Turisme a Japó i Corea del Sud,

Raül Guerra. HIS Co és un grup d’agències de viatge, entre les quals també hi

ha una companyia aèria i una de creuers, amb seu a Tòquio. És la segona

agència més important del país nipó i compta amb més de 18.000 empleats.

Actualment té ja consolidada la destinació Barcelona i es troba en procés

d’ampliació dels atractius que ofereix als seus clients quan aquests visiten la

capital catalana.

La Badia de Roses i la seva distinció com una de les “Badies més belles del

Món” ha atret la companyia, interessada en destinacions que aportin

paisatges naturals vora el mar, cultura, gastronomia i producte de qualitat.

El primer contacte entre el holding i representants de la Badia de Roses va

tenir lloc a Tòquio, en el marc del congrés anual del Club de les Badies Més

Belles del Món 2019. Després d’analitzar la documentació i materials

aportats, membres de His. Co s’han desplaçat aquesta setmana fins a

Catalunya, interessats a captar els millors paisatges i experiències de la

Badia de Roses a través d’un reportatge en format vídeo i fotografia que serà

presentat a la directiva de l’empresa.

La Ciutadella de Roses, el Castell de la Trinitat, el port pesquer i els camins

de ronda del Cap de Creus han estat els punts d’interès durant la visita a

Roses, mentre que la resta de jornades han inclòs també altres visites a la

badia de Roses, com les ruïnes d’Empúries, el parc del Montgrí, els

Aiguamolls de l’Empordà, la Basílica de Castelló d’Empúries, l’Sky Diving

d’Empuriabrava, el Museu Dalí i, prèviament, Girona i Barcelona.
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